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Pomozte  
při pátrání!

 Policie hledá 
svědky z autobusu

MOST – Mostečtí krimina-
listé hledají k objasnění případu 
svědky události, k níž došlo v au-
tobuse MHD v Mostě. 

„Policie prověřuje incident me-
zi cestující ženou a řidičem au-
tobusu MHD číslo 30 jedoucího 
na nádraží ČD v Mostě. K udá-
losti  došlo ve středu dne 4. srpna 
mezi 12.39 až 12.45 hodinou na 
trase mezi stanicemi NS Kahan 
a Pod Lajsníkem,“ uvedla seve-
ročeská policejní mluvčí Ludmi-
la Světláková. V autobuse v tuto 
dobu bylo několik cestujících. Ti  
by mohli podat svědectví k řád-
nému objasnění případu. Svědci 
se mohou policii přihlásit na lin-
ku tísňového volání 158.            

HUDBA  
NA JEZEŘE

MOST – U jižní pláže na je-
zeře Most si můžete 21. srp-
na od 16 hodin až do půlnoci 
užít koncert kapely DJ Giacomo 
a o týden později 28. srpna zde 
ve stejném čase zahraje  DJ Mig. 
Akci pořádá město Most, vstup-
né je zdarma.                                

Pátek 20. 8.
15:00  René Matlášek
16:30  Martin Jachym
19:15  Lenka Filipová

21:00  Cop

Sobota 21. 8.
14:00  Milan Urza
15:30  Schovanky

17:30  Vlasta Redl a jeho kapela
19:15   Vojta Kiďák Tomáško

21:00 Jan Poholod

FOLKOVÝ MOST
V areálu Benedikt v Mostě

Vstup zdarma

Na vině zdržení  je mimo jiné i tram-
vajová trať, která v tomto úseku v histo-
rii vedla. „Komplikace se mohou vyskyt-
nout na každé stavbě. V tomto případě to 
byl zejména shluk starých inženýrských 
sítí v trase přivaděče, spodních betono-
vých podkladních vrstev pod stávajícími 
komunikacemi – zřejmě z dob, kdy tudy 
vedla tramvajová trať – tyto musely být 
s ohledem na jejich množství vybourá-
vány ručně téměř v celé trase přivaděče,“ 
vysvětlil Mario Böhme ze Severočes-
ké vodárenské, která rekonstrukci pro-
vádí, a dodal, že zdlouhavé jsou rovněž 
dodávky materiálů, například litinové-
ho potrubí velkých profilů a především 
armatur, což je důsledkem pandemické 
situace a nedostatku materiálu na trhu.

Rekonstrukce stoletého vodovodu 
a staré kanalizace v ulici ČSA trvá už 
zhruba rok. Dokončena měla být do 
7. srpna 2021. Stavba má ale skluz a trvá 
déle. „Práce budou dokončeny do 31. 12. 
2021, včetně konečných povrchů,“ infor-
moval mluvčí. Řidiči se tak musejí obr-
nit trpělivostí.   „Omezení provozu bu-
dou trvat do konce stavby, zejména z dů-
vodu povolených dopravně inženýrských 
opatření, která nedovolují úplnou uzávě-
ru komunikace ČSA, aby byla zachová-
na dopravní obslužnost přilehlých provo-
zoven,“ potvrdil mluvčí.

Po dokončení rekonstrukce se prove-
dou úpravy povrchů. Jediné, co se nebu-
de dávat do původního stavu, je okruž-
ní křižovatka u gymnázia. Město to-
tiž zpracovává studii opravy kruhového 
objezdu a jeho nového vzhledu. To ale 
bude moci radnice realizovat až v příš-
tím, nebo přespříštím roce. 

Severočeská vodárenská plánuje to-
tiž pokračovat s  rekonstrukcí páteřní-
ho vodovodu i v příštím roce, a to v na-
vazujícím úseku ulice ČSA. „Na roky 
2022–2023 je v plánu rekonstrukce vodo-
vodního přivaděče mezi stávajícím kru-
hovým objezdem u gymnázia a kruho-
vým objezdem u Luny a dále rekonstruk-
ce vodovodu a kanalizace v ulici ČSA, 
mezi Lunou a ulici Dukelskou,“ prozra-
dil mluvčí. 

Otázkou zůstává, jak dlouho nava-
zující rekonstrukce potrvá. Komplika-
ce s podložím mohou nastat i zde. Zda 
se opět máme připravit na částečné uza-
vírky, zatím  není jasné. „Komplikace 
bychom neradi přivolávali. Omezení při-
cházejí v úvahu, ale konkretizována bu-
dou při operativním plánování realizace. 
SVS vždy snaží věci řešit rychle a efektiv-
ně. Tak, aby stavba co nejméně kompli-
kovala život. Ale ne vždy je to snadné,“ 
poznamenal Mario Böhme. 

Vlasta ŠOLTYSOVÁ

Práce v ČSA komplikuje nález tramvajové trati
MOST - Dopravní omezení v ulici ČSA u gymnázia znamená nepříjemnosti zejména 
pro řidiče. Ulice ale zůstane rozkopaná až do konce roku. Pracovníci tu neočekáva-
ně narazili na pozůstatky historické tramvajové trati.

Tramvajová trať, na jejíž pozůstatky pracovníci při opravě ulice ČSA narazili , vedla ze Zahražan a odbočovala úzkokolejkou právě do 
ulice u gymnázia. Trať se ale ukázala být nebezpečná. V roce 1949 zde došlo k havárii pracovního vozu. Později, v roce 1960, tram-
vaj vykolejila znova a převrátila ve stejném místě. Tentokrát ovšem s tragickými následky. Vezla totiž cestující. Foto zdroj archiv DP.

Chceš hrát ve filmu?
Přihlas se na casting!

ÚSTECKÝ KRAJ - Režisér 
Zdeněk Jiráský připravuje 
celovečerní film s názvem 
„Už tě nemám rád.“ Do 
hlavních rolí hledá dívku 
a chlapce ve věku cca 13–15 
let z Ústeckého kraje. 

Protože se příběh z velké 
části odehrává v lokalitách 
Ústeckého kraje, vybírá fil-
mový štáb mladé herce prá-
vě zde. S pomocí Filmové 
kanceláře Ústeckého kra-
je organizují filmaři  cas-
tingy v severočeských měs-
tech a byli by rádi, kdyby se 
jich mohlo zúčastnit co nej-
více dětí. Režisér bude  ob-
sazovat nejen hlavní dvě ro-
le, ale i řadu vedlejších, „za-
hrát ve filmu“ si tak budou moci desítky dětí. 

O připravovaném filmu produkce zatím prozradila pouze to, že té-
matem snímku by měla být sociální média. Více se o filmu veřejnost  
dozví až v září. Režisér Zdeněk Jiráský se dlouhá léta věnoval hlavně 
dokumentární tvorbě pro Českou televizi, kde natočil řadu zajmavých 
filmů jako například Neohrožení ohrožení, Asák, Sladké mámení, Mi-
zející Praha a Co se kýče týče.

V roce 1996 pracoval jako asistent režie při natáčení filmu LEA. Pro 
společnost Febio natočil několik cestopisných dokumentů a jako scé-
nárista spolupracoval na seriálu TV Prima Letiště.

Snímek Poupata, který získal v roce 2012 čtyři České lvy, je jeho 
hraným debutem. Za scénář k filmu získal také 
cenu Filmové nadace RWE & Barrandov Studio 
a též Českého lva za režii.

První vlna castingu proběhne on-line. Od dě-
tí, které mají o hraní ve filmu zájem, se požaduje 
odeslání zhruba dvouminutového videa, ve kte-
rém se představí, a štáb je poté vyrozumí. Více 
informací získají zájemci na tel: 725 528 859.

(nov)

  
Zdeněk Jiráský

V ulici ČSA se stále pracuje.
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Matylda ožije závody
 v akrobatickém lyžování

MOST - Matylda ožije evropským freeskiingem. Ve čtvrtek 26. srpna 
odstartuje v nově vybudovém areálu Jumpark Matylda další ročník 
O'Neill Czech Freeski Tour.

V disciplíně freeski slo-
pestyle budou soutěžit dě-
ti 6–15 let, junioři 16–19 let, 
muži 20+ a ženy. Do závo-
du se může přihlásit jakýko-
liv freeski jezdec bez ohle-
du na kvalitu ježdění v ka-
tegoriích ženy, muži a děti 
do 15 let. V každém závo-
du série získají nejlepší kro-
mě cen také body do cel-
kového pořadí, které bu-
de vyhlášeno na konci sezó-
ny. Vítězové se mohou těšit 
na atraktivní věcné ceny.  Harmonogram O'Neill Czech Freeski 
Tour v Jumparku Matylda: 9–11 hodin registrace a tréning, 11.30– 
13.30 hodin kvalifikace, 14–15hodin finále a v 15.30  hodin vyhlá-
šení výsledků. Bližší informace na www.jumparkmatylda nebo na  
www.freeride.cz.                                                                                   (nov)

Divadlo se opět vrací  
na hradní scénu

MOST - Druhou polovinu Divadelního léta na hradě Hněvín zahájí 
slavný příběh lásky i nenávisti, zrady i cti a šermířských soubojů - 
D´Artagnan. 

D´Artagnan měl premiéru na hradě Hněvín v červnu. Poslední 
letošní reprízy pod širým nebem mohou diváci vidět  v pátek a v so-
botu 27. a 28. srpna. Představení začínají ve  20 hodin. 

Pod širým nebem plánuje Městské divadlo v  Mostě hrát až do 
27. září. Spolu s Divadlem rozmanitostí zde uvede řadu inscenací 
jak pro dospělé, tak pro děti. Na programu jsou pohádky Lotrando 
a Zubejda, Rychlý jako pírko a Tři čuníci nezbedníci. Diváci se mo-
hou těšit také na Barona Prášila či Golema, jehož premiéra je naplá-
novaná na 17. září.                                                                            (nov)

Po červencové přestávce si na hradě Hněvín opět můžete užít  předsta-
vení  D´Artagnan, ale i další divadelní inscenace.

Premiéra Hráči už v září
MOST – Městské divadlo 
v Mostě uvede 4. září slav-
nou komedii N. V. Gogola 
o falešných hráčích, kteří 
nevratně propadli své vášni, 
a tak podvádějí, dokud sami 
nejsou podvedeni. 

Do malého městečka při-
jíždí profesionální karet-
ní hráč a podvodník Icharev  
s plánem pokud možno 
oškubat nějakou tu místní 
kavku. Stejný plán má ovšem 
i trojice místních vykutálených podvodníků. Chtějí si s Icharevem 
zahrát karty, ale vzájemně hned poznají, co jsou zač. Zábava přes-
to pokračuje, hráči se chlubí svými úspěchy, svěřují si své techniky. 
Partička ovšem zalituje, že nemá, s kým by si zahrála. Je tu sice míst-
ní statkář Glov, ale ten se kartám vyhýbá jako čert kříži. A přitom 
právě čeká od banky dvě stě tisíc rublů za prodaný kus pole. Pánové 
ovšem o svou šanci nepřijdou. Glov sice odjíždí, ale nechává v hos-
tinci svého syna, aby peníze vyzvedl. Hra může začít. Kdo na koho 
tady ušil kolosální podraz? 

V incenaci Hráči se představí Vít Herzina, Jiří Kraus, Jan Beneš, 
Jakub Dostál, Marcel Rošetzký, Otto Liška, Lukáš  Kofroň a Tadeáš 
Horehleď.                                                                                           (nov)

V roli profesionálního hráče a pod-
vodníka Ichareva diváci uvidí Víta 
Herzinu.

Génius a bouřlivák
v mosteckém divadle

MOST - Agentura MMMM Petra Macka při-
pravuje koncert k poctě skladatele Ludwi-
ga van Beethovena "Bouřlivák a génius". 

V Městském divadle v Mostě zazní 
30. srpna věty ze symfonií L. v. Beethove-
na, v druhé části zazní Koncert D-dur pro 
housle a orchestr. Představí se sólistka Shi-
zuka Ishikawa. Spoluúčinkuje Festivalový 
orchestr Petra Macka, umělecký vedoucí 
Petr Macek. Diriguje Jiří Štrunc. Vstupné 
je 300 Kč.                                               (nov)

MOST – Chcete se stát přísedícím 
u soudu? Nyní máte příležitost. 
Okresní soud v Mostě hledá zá-
jemce o tuto veřejnou funkci. 

Jedná se o výkon funkce pří-
sedících na období 2022–2026. 
Přísedící zasedají v trestních 
senátech, v nichž se rozhodu-
je o závažných trestných činech, 
a také se podílejí na rozhodo-
vání v senátních věcech občan-
skoprávních. „Konkrétně v Mos-
tě se jedná zhruba kolem osmde-
sáti přísedících. Uvítáme i mladší 
ročníky,“ sdělila ředitelka správy 
soudu Martina Ščuková. Příse-
dícím může být ustanoven stát-
ní občan České republiky, kte-
rý je plně svéprávný a bezúhon-
ný, jestliže jeho zkušenosti a mo-
rální vlastnosti dávají záruku, že 
bude svou funkci řádně zastá-
vat, v den ustanovení dosáhl vě-
ku nejméně 30 let a souhlasí se 
svým ustanovením za přísedí-
cího a s přidělením k určitému 
soudu.  „Přísedící jsou voleni do 
funkce na čtyři roky. Každý pří-
sedící by měl být schopen zasedat 
zhruba po dobu dvaceti pracov-

ních dnů v roce - ne vcelku. Za-
tížení přísedících může být ale 
i vyšší. Za jednání u soudu se pří-
sedícímu vyplácí jízdné, náhra-
da ušlé mzdy a dále pak paušál-
ní náhrada 150 Kč,“ informovala 
dále Martina Ščuková.

Zájemce o funkci přísedící-
ho musí doložit výpis z  trest-
ního rejstříku (náklady na jeho 
pořízení mu budou při podá-

ní žádosti proplaceny). Zájem-
ci narození před 1. prosincem 
1971  musí doložit také lustrač-
ní osvědčení. Žádost za ně podá 
Magistrát města Mostu. Pokud 
žadatel má již lustrační osvěd-
čení vydané, doloží jej při podá-
ní žádosti. Vzhledem k tomu, že 
kandidáty na přísedící navrhu-
jí a volí členové zastupitelstva, 
je třeba žádost o výkon funkce 

přísedícího podat na Magistrát 
města Mostu v 1. patře v kance-
láři 103 nebo 112 v  úřední dny 
v pondělí a ve středu od 8 – 17 
hodin nebo v úterý a ve  čtvr-
tek od 8 do 14 hodin. Zájem-
ci se mohou již hlásit, a to až 
do 10.  září. Přísedící musí být 
přihlášen k  trvalému pobytu 
v Mostě nebo v Mostě pracovat.

 (nov)

Mostecký soud hledá přísedící

Jeskyně je zjevně uměle vy-
tvořená a navzdory úzkému ot-
voru je překvapivě velká. Od-
hadem pro cca 10 lidí. Traduje 
se, že sloužila jako protiletecký 
kryt za II. války, když na Hně-
víně sídlila protivzdušná obra-
na. Oblastní muzeum však toto 
vysvětlení zpochybňuje, neboť 
k  jeskyni/krytu neexistuje žád-
ná evidence. Chybí zde příjez-
dová komunikace, přívod elek-
třiny – cokoli, co by naznačo-
valo vojenské využití.  Do tak-
to špatně přístupného útočiště 
by také bylo nepraktické utíkat. 
Pravděpodobnější je vysvětlení, 
že se jedná o nějakou zkušební 
ražbu, např. v  souvislosti s  vy-
bodováním nedaleké vodárnič-
ky (konec 20. let 20. století). 

Jeskyně se nachází v lese a ve-
dou k ní dvě obtížně schůdné 

cesty. „Ani horní ani dolní ces-
ta nejsou bezpečné, což by měla 
první etapa prací napravit. Spo-
čívá zjednodušeně ve vybudová-
ní ‚zábradlí‘ podél obou cest,“ in-
formoval vedoucí oddělení kul-
tury a sportu mosteckého ma-
gistrátu Michal Vavroch. Ve 
druhé etapě by se měly vybudo-
vat schody, terasa a okolí jesky-
ně by se mělo odvodnit a vstup 
odbagrovat. „Druhá etapa by 
vytvořila ‚luxusní‘ přístup k jes-
kyni, ale je finančně velice ná-
ročná, takže uvidíme. Její reali-
zace by ale nepochybně navýšila 
atraktivitu celého prostředí hra-
du,“ uvedl dále Michal Vavroch. 
Překážkou druhé etapy je vedle 
náročnosti prací v obtížném te-
rénu také možný výskyt netopý-
ra v jeskyni, který by se musel 
ověřit dlouhodobějším výzku-

mem. „Byli bychom rádi, kdy-
by lidé do jeskyně zatím necho-
dili, přinejmenším než proběhne 
první etapa prací. Aktuální pří-
stup je totiž riskantní, nedoporu-
čuje se a je na vlastní nebezpečí,“ 
apeluje na veřejnost vedoucí od-
dělení. 

První etapa prací na úpra-
vě jeskyně by měla začít zane-
dlouho. Pokud půjde vše hladce, 
mohla by být hotová do konce 

prázdnin. Druhá etapa je zatím 
otázkou. „Záležet bude také na 
výskytu netopýrů a na intenzi-
tě jejich výskytu. Pokud by se zde 
pouze rozmnožovali, tedy ve vy-
brané části roku, neměl by to být 
z  hlediska ochrany přírody pro-
blém. Pokud by tu ale žili celo-
ročně, pak by se zřejmě do interi-
éru jeskyně nesmělo zasahovat,“ 
upozornil dále Michal Vavroch. 

(sol)

Město objevilo jeskyni, chce ji zpřístupnit
MOST – Město se chystá na rekonstrukci jeskyně. Ta se nachází pod 
hradem Hněvín. Přístup k ní je ale zatím velmi riskantní a na vlastní 
nebezpečí!

Kde se jeskyně ukrývá, prozrazuje plánek.

Práce přísedícího u soudu je nejenom zodpovědná, ale rozhodně i zajímavá.

Shi- zuka Ishikawa

ÚSTECKÝ KRAJ - Poslední srp-
nový víkend na mosteckém au-
todromu bude tradičně patřit 
nejprestižnějšímu a nejnavště-
vovanějšímu podniku v moto-
ristickém kalendáři, a to závodu 
tahačů. Autodrom však bude 
ve dnech 27.–29. srpna hostit  
hned tři velké motoristické pod-
niky najednou! 

Vedle tradičního Mistrov-
ství Evropy závodních taha-
čů, které mají v Mostě svou za-
stávku už po devětadvacáté, pů-
jde o evropskou sérii vozů NA-
SCAR a závody Maxx Formula. 
Pořadatelé nyní lákají na časo-
vě omezenou akci na vstupenky, 
při níž si mohou návštěvníci za-
koupit lístky za polovinu. „Truc-
ky i NASCAR patří mezi závody, 
ve kterých není o dramatické si-
tuace nouze. Ostré souboje i časté 
kontakty jsou magnetem pro di-
váky. Hvězdou startovního pole 
NASCAR bude opět mistr světa 
F1 a vítěz Indianapolis 500 pilot 
Jacques Villeneuve,“ uvedl mluv-
čí mosteckého autodromu Ra-
dek Laube.

Čeští fanoušci okruhových 
tahačů se během víkendu 27.–
29. srpna mohou těšit na Adama 
Lacka v  Buggyře, který se utká 
o nejvyšší příčky s  nabitou ně-
meckou konkurencí. Ve startov-

ním poli NASCAR bude o stup-
ně vítězů bojovat Martin Dou-
bek a divácky atraktivní budou 
i doprovodné závody Maxx For-
mula, kde za Českou republi-
ku pojede Veronika Jaksch. „Ke 
sloučení podniků NASCAR Whe-
len Euro Series a FIA European 

Truck Racing Championship do-
šlo v  důsledku známých nepříz-
nivých okolností, kdy v minulém 
roce v Mostě nemohl závod NA-
SCAR proběhnout a nevyšel ani 
náhradní termín. Fanoušci mo-
torsportu si tak nyní vše vyna-
hradí,“ dodal mluvčí.

Vstupenky na trucky jsou 
stále v prodeji, ale s blížícím se 
víkendem pomalu mizí. Ačko-
liv pořadatel počítá s jejich pro-
dejem i během závodního ví-
kendu, raději s nákupem pře-
dem neváhejte.                     

                   (nov)

Autodrom chystá „velký motoristický víkend“

Pátek je vyhrazen tréninkům a kvalifikacím. Sobotní a nedělní program je téměř identický. Trucky v sobotu od-
jedou kvalifikaci a první dva závody, v neděli druhou kvalifikaci a zbývající dva závody. NASCAR Whelen Euro-
series odjede v sobotu první závodní jízdy obou kategorií, tedy EuroNASCAR Pro a EuroNASCAR 2. V neděli zbý-
vající dva závody. Doprovodné série pojedou první závod v sobotu a druhý závod v neděli.



Mostecký skatepark na Ši-
beníku je stále více oblíbeným 
a mládeží hojně navštěvovaným 
areálem. O tom není pochyb. 
I proto se na něj více zaměřila 
pozornost. Areál je hojně vyu-
žívaný skateboardisty, jezdci na 
koloběžkách, in-line bruslích, 
ale i speciálních kolech. „Are-
ál už funguje k  velké spokoje-
nosti jeho uživatelů. Hlavní část 
oprav je dokončena. Vyměnily se 
dřevěné prvky na ocelových kon-
strukcích za nové, původní hor-
ní desky na konstrukcích a na 
železné konstrukce se instalova-
la nová výplň,“ vyjmenoval ře-
ditel Sportovní haly Most Petr 
Formánek. 

Návštěvníci parku se mohou 
těšit i z nových atrakcí. „Některé 
nám poskytla Nadace Proměny, 
které využila při exhibici v parku 
Střed,“ doplnil Petr Formánek. 
Oprava probíhala za provozu, 
aby neeliminovala mládež, pro-
tože skatepark se stal také i mís-
tem setkávání mladých. Aby by-
li ještě spokojenější, má v  plá-
nu sportovní hala nakoupit další 
nové atrakce. „Společně s mladý-
mi  jsme řešili možnosti nových 
překážek, které bychom do parku 
postupně chtěli instalovat, aby byl 
atraktivnější. Do rozpočtu na pří-
ští rok jsme proto dali požadavek 
nákupu dalších překážek,“ uvedl 
ředitel sportovní haly. Revitaliza-

ce skateparku si vyžádala zhruba 
půl milionu korun. 

Skatepark byl na Šibeníku vy-
budován v roce 2006 a v ro-
ce 2011 dovybaven novými pře-
kážkami. Slouží nejen pro skate-
boarding, ale i BMX a in-line. 
Atrakce splňují jak bezpečnost-

ní, tak technické normy a design 
umožňuje jízdu nejširší skupině 
jezdců od začátečníků až po po-
kročilé. Otevřen je denně od 9 do 
20 hodin (duben–září) a od  9 do 
17 hodin (říjen–březen) a vstup 
je zdarma.  

(sol)
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Návštěvnost Funparku le-
tos příliš neovlivnila ani pande-
mická situace zpočátku sezóny.
„Funpark se rozjížděl na padesá-
ti procentech kapacity, ale vzhle-
dem k  tomu, že areál je obrov-
ský, nestalo se, že by se sem zá-
jemci kvůli omezené kapacitě na 
plochu nedostali. O prázdninách 
se jede už v běžném režimu. Ná-
vštěvnost je výborná! Jen za čer-
venec park navštívilo na deset ti-
síc lidí, což je obdobně jako vlo-
ni,“ uvedl Petr Formánek, ředi-
tel Sportovní haly Most, která 
má správu a provoz Funparku 
na starosti. 

3D bludiště je vyhledávaným 
a oblíbeným cílem zejména pří-
městských táborů, ale i dalších 
zájmových spolků. Přijíždějí sem 
i ze vzdálenějších okresů, z celé-
ho Ústeckého kraje. „Dennoden-
ně park navštěvují příměstské tá-
bory z  celého kraje, ale i zájmo-
vé kroužky. Nejčastěji sem kromě 
místních zavítají také z  Loun-
ska či Žatecka. Potěšilo je výhod-
né skupinové vstupné. Park si vel-
mi pochvalovali a z  toho máme 
radost,“ uvedl  Petr Formánek. 
Jedinou vadou „na kráse“ za-
tím zůstává absence širšího ob-
čerstvení, které zatím návštěvní-

ci v parku marně hle-
dají. To by se ale mělo 
v  příští sezóně změ-
nit. Město již pracuje 
na projektu vybudo-
vání nového sociální-
ho zázemí včetně ob-
jektu s  občerstvením 
a novým venkovním 
posezením. Aktuál-
ně si zde můžete po-
sedět u stánku a dát 
si kávu, čaj nebo li-
monádu. Jedná se ale 
jen o základní nápo-
je a drobné pamlsky. 
„Zázemí by mělo být 
hotové na příští sezó-
nu. Tato akce je při-
pravena do rozpočtu 
na příští rok. Pokud 

projde v zastu-
pitelstvu a ne-
nastanou nečekané okol-
nosti, bude Funpark do-
končený se vším všudy,“ 
podotýká ředitel. Nové zá-
zemí by mělo sloužit ale 
pro všechny účastníky ak-
tivit na Šibeníku. Napří-
klad i pro nedaleko vzdá-
lené workoutového hřiště, 
které je hojně navštěvova-
né, skatepark či další. 

V letošním roce za-
městnanci Funparku 

umožňují zejména dětem, aby si 
mohly v případě potřeby z areá-
lu odběhnout.  „Eliminovali jsme 
případy, kdy si děti po vpuštění 
do Funparku potřebovaly odsko-
čit a vznikaly dohady, když je mě-
la obsluha vpustit znovu dovnitř. 
Pokud to není tak, že se dítě roz-
myslí za hodinu, že potřebuje na-
pít nebo si odskočit, zaměstnan-
ci je bez problému poté vpustí za-
darmo zpět. V tomto jsme vyšli 
návštěvníkům vstříc,“ podotkl ře-
ditel.                                          (sol)

Funpark chystá překvapení!
MOST – Mostecký Funpark na Šibeníku jede o sto šest. Poslední 
prázdninový víkend  nabídne Funpark zlevněné vstupné a rovněž 
i zajímavý doprovodný program.

Ke konci prázdnin chystá Funpark příjemné překvapení.  Po-
slední prázdninový víkend  nabídne Funpark zlevněné vstup-
né a rovněž i zajímavý doprovodný program. Park na Šibeníku 
zůstane poté i nadále otevřený, jak jsou návštěvníci zvyklí. Po 
celé září denně od 14 do 19 hodin, so, ne a svátky od 10 do 19 
hodin. Uzavřít by se měl koncem října. „Může se stát, že něja-
ký den na podzim bude panovat špatné počasí a park se uza-
vře, ale jen dočasně. Konečné uzavření plánujeme až na konec 
října. To už se snad budeme moci začít těšit na kluziště, které 
začneme připravovat, protože loni být otevřené nemohlo, tak 
snad letos vynahradíme všem zájemcům loňskou sezónu,“ pro-
zradil ještě Petr Formánek.  

Skatepark po opravě, dostal nové atrakce
MOST - Mostecký skatepark je opravený. Mládež si může užívat 
nové překážky.  Další vylepšení areálu je v plánu.   

Skatepark na Šibeníku už je opravený a ke spokojenosti jeho návštěvní-
ků v něm přibyly nové atrakce.

Občané znovu naplnili 
kontejner bateriemi
MOST – Sběr použitých ba-

terií do nádob Maxitube je již 
natolik známý a osvědčený, že 
se nádoba ve vstupních pro-
storách mosteckého magistrá-
tu  každé tři měsíce zcela zno-
vu zaplní. 

Nejinak tomu bylo i za čer-
venec. „Od posledního zaplně-
ní kontejneru v dubnu se tento-
krát vytřídilo 32,2 kg baterií. Ne-
musí se to zdát mnoho, ale nej-
důležitější je, že použité baterie 
neskončily ve směsném komu-
nálním odpadu, tedy v černých 
kontejnerech. Místo skončení na 
skládce se vytřídí a předají na re-
cyklaci, čímž se prodlouží jejich 
životnost a užitkovost,“ uvedl 
Marek Radics  z odboru život-
ního prostředí a mimořádných 
událostí magistrátu.   Použité 
baterie představují nejenom ne-
bezpečný odpad, ale i cennou 
komoditu. Z metráku použi-
tých baterií se dá recyklací zís-
kat přibližně 60 kilogramů kovů 
jako je ocel, zinek, mangan, ni-
kl nebo měď, které se dají znovu 
použít. „Například zinek z dese-

ti kilogramů odevzdaných bate-
rií může posloužit k výrobě mo-
sazi pro jeden saxofon,“ doplňu-
je a vzkazuje: „Děkujeme všem, 
kteří k třídění použitých baterií  
přispívají.“

O třídicí tašky je zájem 
MOST – Město Most chce 

občanům zjednodušit třídění 
odpadů. Mostecké domácnos-
ti si mohou až do vyčerpání zá-
sob vyzvedávat zdarma třídicí 
tašky (konkrétně na papír, plas-
ty a sklo). 

 „O tašky je zájem, občané si 
je u nás berou a ještě si mohou 
pro tašky chodit i nadále. Zásob 
máme ještě dost,“ doplnil Ma-
rek  Radics  z  odboru životního 
prostředí mosteckého magistrá-
tu a dodal: „Chceme, aby bylo 
třídění pro lidi pohodlnější. Taš-
ky nejsou jednorázové, naopak 
jsou určeny k dlouhodobému uží-
vání. Je ze 100% bavlny a nese na 
sobě motto kampaně na třídění 
odpadů ‚Dycky Most! Dycky tří-
dí‘.  Tašky jsou k dispozici v Turis-
tickém informačním centru vedle 
obřadní síně magistrátu. Provoz-
ní doba je od pondělí do pátku od 

9 do 17 hodin. V sobotu od 9 do 
14 hodin.“

Dětská hřiště  
pod kontrolou

MOST – Město nedávno za-
vedlo novou službu, která zjišťu-
je nebezpečné předměty na dět-
ských hřištích. Rodiče si službu 
pochvalují.

Společně s  městskou policií 
město vytipovalo šest dětských 
hřišť, která se průběžně kont-
rolují detektorem kovu odbor-
ným pracovníkem. Nebezpeč-
ný materiál, ať už jde o injekční 
stříkačky nebo  jiný nebezpečný 
kovový předmět, se z hřiště od-
straní. Injekční stříkačky se ode-
vzdávají k  likvidaci do mostec-
kého K-Centra. Jakmile se hřiš-
tě a okolí jednotlivých dětských 
atrakcí zkontroluje, označí se 
nálepkou, z níž se rodiče dozvě-
dí datum uskutečněné kontroly. 
Ti si novinku velmi pochvalují. 

Začátkem srpna se kontrolo-
vala hřiště, kde  se prováděla de-
tekce na jaře, a to v ul. Fr. Malí-
ka bl. 726, J. Fučíka bl. 208, Ši-
beník u slona, J. Ševčíka bl. 709, 
J. Vrchlického bl. 263, J. Ševčí-

ka u bl. 716 (na dětském hřiš-
ti v ul. Fr. Malíka bl. 726, Šibe-
ník u slona a J. Ševčíka u bl. 716 
nebyla nálepka nalezena). „Bě-
hem srpna se detekce kovu pro-
vede na dětských hřištích v  DH 
Družstevní – park za domem čp. 
1734-1736, DH Julia Fučíka - za 
bl. 208, DH U Stadionu – v par-
ku u bl. 401. DH u F. L. Čelakov-
ského - v parku u bl. 505, DH ul. 
Jana Kubelíka – u bl. 507, DH ul. 
Albrechtická – vedle bl. 636, DH 
ul. Česká – v  parku za bl. 628, 
DH Jana Palacha – v parku Šibe-
ník hřiště ‚u slona‘ a v parku Šibe-
ník ‚akátové hřiště‘, DH ul. Višňo-
vá – ‚Rákosníček‘, DH ul. Jarosla-
va Vrchlického – bl. 318,“ vyjme-
novala  mluvčí magistrátu Klára 
Vydrová.                                (sol)

do 6. 9. 2021 – 12.00 hodin.

Přihlášky musí být 
doručeny nejpozději

ŘEDITEL/KA
Mateřské školy, Most, Lidická 44, 

příspěvkové organizace
Předpokládaný nástup na vedoucí pracovní místo je 1. 1. 2022

Rada města Mostu vyhlašuje konkursní řízení 
na obsazení vedoucího pracovního místa:

POŽADAVKY:
odborná kvali�kace a předpoklady pro výkon činnosti 
ředitele/ředitelky podle zákona č. 563/2004 Sb., o pedagogických 
pracovnících a o změně některých zákonů, ve znění pozdějších 
předpisů

znalost problematiky řízení školství a školských předpisů

organizační a řídicí schopnosti

občanská a morální bezúhonnost

způsobilost k právním úkonům

zdravotní způsobilost

znalost českého jazyka

8 týdnů dovolené
možnost dalšího vzdělávání

ZAMĚSTNANECKÉ VÝHODY:

Další požadavky pro uchazeče/uchazečky včetně dokladů, 
které je nutno ke konkursnímu řízení doložit jsou zveřejněny 

na www.mesto-most.cz – sekce "NABÍDKY ZAMĚSTNÁNÍ".

T o nevymyslíš...

Návštěva  
ve stovkách  
se nevejde 
do bytu…

MOST – Fotografie, kte-
rou zveřejňujeme vedle tex-
tu, není ani fotomontáž ani 
hoax. Jde o drsnou realitu, 
která se v těchto dnech ode-
hrává na chodbě domu v po-
věstné lokalitě stovky. Na ná-
vštěvu za jednou z rodin při-
jela návštěva, údajně prý ze 
Slovenska. Romští usedlíci 
rozmnožení o další rodinu tu 
tropí nepříčetný hluk, smrad 
a nepořádek. A přidali bo-
nus! Do bytu se návštěva přes 
noc jaksi nevejde a přenoco-
vání tudíž svérázní obyvate-
lé, jak je u nich ostatně zvy-
kem, vyřešili po svém. Světě, 
div se, že slušným lidem ba-
žícím po klidném, čistém by-
dlení a spořádaných souse-
dech z bezvýchodné situace 
už „doutnají mozky“.                                      

    Redakce



AD) Jiří Čunek navštívil stovky  
a nestačil se divit…

Vážení čtenáři,
v předešlém vydání týdeníku Homér jsme zveřejnili články 

o našich romských spoluobčanech, jejichž způsob života začíná 
být  stále více obtěžující. Z četných reakcí vybíráme následující 
příspěvky. Obsah se totiž v mnohém shoduje a v některých pří-
padech je i veskrze nepublikovatelný. Děkujeme za Vaše ohlasy 
a společně nedopusťme, aby neadaptovatelná skupina, která v ně-
kterých lokalitách začíná získávat množstevní převahu, pokračo-
vala v terorizování slušných lidí.

Redakce

Vážení,
chtěla bych reagovat na články o mosteckých Romech, které jste 

zveřejnili. To jste zase jednou píchli do vosího hnízda! Mám ve stov-
kách známé, kteří se bohužel musejí přizpůsobovat hrůze, která se  
tam děje. S vyhlídkou klidného a pěkného bydlení (což ve stovkách 
kdysi skutečně bylo) si tu kdysi koupili byt. Ten je teď ale neprodej-
ný. Maximálně pod cenou pro nějakého spekulanta, který do domu 
nastěhuje další rodinu, která si bude užívat léto rozvalená  na chod-
níku před barákem, protože jí to přijde  naprosto normální. Ale co 
bude dál? Kam až to město nechá dojít? 

S pozdravem A. S. Most

Dobrý den,
tím, že píšete o cikánech u stovky a i v jiných částech města, nic 

nevyřešíte. Jen se ukazuje, jak šílená situace v Mostě je. Teď se bu-
de stavět obchůzka kolem stovky, protože normálním lidem se hnu-
sí kolem toho cikánova chodit. Tím, že těm lidem ustupujeme, vy-
rábíme ale jen další čím dál drzejší nepřizpůsobivé. 

Více takových článků a možná vezmou spravedlnost do rukou sa-
mi občané!

P. Novotný

Neberte jim dávky!
Hlavně cikánům neseberte sociální dávky, aby nezkrachovala 

mostecká taxislužba!
P.S.: Pan Čunek si do Mostu nepřijel dělat kampaň. Nepotřebu-

je to. Svými čunkodomky si udělal kampaň na padesát let dopře-
du. Přijel, aby podpořil zoufalé lidi, kteří už nevědí na koho se ob-
rátit o pomoc.

S pozdravem 
Lojza Bílý
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N  apsali jste nám...

PONDěLí
Fazolová se zeleninou 35 Kč

150 g  Segedínský guláš a houskovým knedlíkem 115 Kč
150 g Kuřecí plátek na žampionech s dušenou rýží 113 Kč
350 g Tortellini se sušenými rajčaty, olivami, smetanou  
 a parmazánem 110 Kč

ÚTERÝ
Boršč  35 Kč

150 g Španělská hovězí pečeně s dušenou rýží 125 Kč
150 g Smažené dubové řízečky se šťouchanými brambory  
 a polníčkovým salátem  115 Kč
350 g Zahradní salát s kuřecím masem, jogurtovým  
 dresinkem a bylinkovou bagetkou 110 Kč

STŘEDA
Brokolicový krém 35 Kč

150 g Vepřový plátek se šunkou, sýrem, sázeným vejcem  
 a šťouchanými brambory 115 Kč
220 g Pečené kuřecí stehno na paprice s dušenou rýží 113 Kč
350 g Míchaný salát se zeleninou, fazolovými lusky,  
 parmskou šunkou a vejcem 110 Kč

ČTVRTEK
Hrachová s krutony 35 Kč

150 g Vepřový vrabec s dušeným zelím a bramborovým knedlíkem 115 Kč
150 g Smažený holandský řízek s bramborovou kaší  
 a okurkovým salátem 113 Kč
350 g Špagety all‘arrabiata 110 Kč

PÁTEK
Pórková s vejci 35 Kč

150 g Pikantní samuraj z hovězí roštěné  
 se smaženými bramboráčky 125 Kč
350 g Zapečené brambory s vepřovým masem, zeleninou,  
 smetanou a modrým sýrem 115 Kč
350 g Zeleninový salát s trhanými listy, tuňákem  
 a ztraceným vejcem 110 Kč

Druhy alergenů obsažených v pokrmech na dotaz u obsluhujícího personálu.

STÁLÉ TÝDENNí MENU (PO–PÁ)
Hovězí vývar s játrovými knedlíčky, zeleninou a domácími nudlemi 30 Kč

150 g Hovězí svíčková na smetaně s brusinkami  
 a houskovým knedlíkem 125 Kč
150 g Smažený kuřecí řízek s bramborovou kaší,  
 trhanými salátovými listy a citronem 118 Kč
340 g Pečené kachní stehno s dušeným červeným zelím  
 a restovanými bramborovými noky s bylinkami 175 Kč
150 g Kančí dušené na černém pivu s cibulkami  
 a slaninovými  knedlíky 130 Kč

POLEDNí MENU
23. 8. – 27. 8. 2021

Při objednávce hlavního chodu
je voda v ceně menu. 

Výdej poledního menu 11:00–14:00 hod.
Na stravenky vracíme do 10 Kč

Pane primátore, nápad zří-
dit v Komořanech tak zvanou 
„Vesnici pro lůzu“ se neujal. 
Jak dlouho může za stávající 
situace podle vás trvat, než se 
z Mostu stane „město pro lů-
zu“?

Paní šéfredaktorko, to jsou ale 
na začátek hodně silná slova! Ja-
kou odpověď ode mě čekáte? Vy 
víte, že zřízení tak zvané „vesni-
ce pro lůzu“ bylo součástí před-
volební kampaně jedné z tehdej-
ších kandidujících stran. To, co 
naznačujete v druhé části otázky, 
je hodně divoká spekulace. 

Bývalá ombudsmanka Anna 
Šabatová zrušila „protivyse-
dávací vyhlášku“, která Mostu 
hodně pomáhala. Od zrušení 
vyhlášky se situace  dramatic-
ky zhoršila. Cikáni opět ve dne 
v noci vysedávávají před domy 
na židlích, křeslech a všem, na 
čem se dá. Paní ombudsmanka 
už ve funkci není, nestálo by za 
to vyhlášku opět zavést?

Podnět bývalé odbudsman-
ky Šabatové Ústavnímu soudu 
ČR považuji za poněkud nešťast-
ný. Byl totiž podán bez základ-
ní znalosti problémů, se kterými 
se běžný slušný občan, a to nejen 
v  Mostě, setkává. Skupinky ne-
jen Romů, ale obecně problémo-
vých osob, často obtěžují vyse-
dáváním a projevem na veřejně 
přístupných zídkách, palisádách, 
apod. slušné lidi. Za platnos-
ti „vysedávací vyhlášky“ měla 
městská policie normu, o kterou 
se bylo možné opřít a závadové 
osoby vykázat a zároveň jim ulo-
žit sankci. To ovšem rozhodnu-
tím Ústavního soudu padlo. Sa-
mozřejmě jsme se snažili ob-
dobu zrušené obecně závazné 
vyhlášky najít, ale marně. Dozo-
rový orgán Ministerstva vnitra, 
který musí dát kladné stanovisko 
k vydání jakékoliv obecně závaz-
né vyhlášky, všechny naše pod-
něty zabývající se danou proble-
matikou posoudil jako nevyho-
vující a protiústavní s  odvolá-
ním na uvedený nález Ústavního 
soudu ČR. 

Slušní lidé, kteří v těchto lo-
kalitách spíš přežívají, než žijí 
a jsou ve dne i v noci terorizo-
vaní problematickým obyva-
telstvem, mají pocit, že pro ně 
politici nic nedělají. Co byste 
jim vzkázal?

Chápu frustraci těchto lidí. 
Není to ale tak, že by politici nic 
nedělali. Právě z Ústeckého kra-
je a potažmo přímo z Mostu byla 
iniciována pracovní skupina při 
Ministerstvu práce s  sociálních 
věcí pod vedením paní minis-
tryně Maláčové. Na jednání té-
to pracovní skupiny padlo něko-
lik návrhů na opatření vůči ne-
přizpůsobivým občanům smě-

řujícím ke korekci jejich jednání 
a také státní sociální podpory. 
Bohužel, paní ministryně v dané 
problematice nepřeklopila žádné 
z navrhovaných opatření ve sku-
tečnost. 

Závadové jednání osob naru-
šujících lidské soužití pak kori-
gujeme prostřednictvím strážní-
ků městské policie a preventistů. 
Zároveň jsme po politické doho-
dě na úrovni zastupitelstva zřídi-
li Výbor pro mapování a elimi-
naci negativních sociálních jevů, 
který  je poradním orgánem za-
stupitelstva a který nyní testuje 
určitá opatření vůči nepřizpůso-
bivým občanům v lokalitě M. G. 
Dobnera a tyto začne aplikovat 
i v jiných částech našeho města. 

Kde je podle vás zakopa-
ný pes složitého řešení celého 
problému?

Je nutné si uvědomit prvo-
počátek tohoto problému, kte-
rý souvisí s počtem závadových 
osob ve městě Most. Tím prvo-
počátkem mám na mysli ne zce-
la šťastnou privatizaci celého 
bytového fondu, kterým měs-
to v minulosti disponovalo. Můj 
názor je takový, že si město mě-

lo alespoň polovinu zprivatizo-
vaného bytového fondu nechat 
ve svém majetku a pro zbytek 
stanovit přísnější pravidla týka-
jící následné dispozice s  převe-
denými bytovými jednotkami. 
S takovým názorem by nyní jis-
tě souhlasili i mnozí z těch, kte-
ří pro privatizaci městského by-
tového fondu před lety hlasovali. 
Záměr byl jistě správný, jen rea-
lizace nedokonalá. 

Měla jsem spíš na mysli, kde 
je ten zakopaný pes legislativ-
ně?

Zakopaný pes je systémový. 
Dokud systém bude podporo-
vat povaleče, nemakačenka a ob-
chodníky s chudobou, budou ta-
to individua stále zneužívat dáv-
ky státní sociální podpory. Je 
primárně nutné přimět zákono-
dárce k systémové změně. Dávky 
je potřeba vázat na splnění urči-
tých povinností. Není přece nor-
mální, aby ten, který nikdy ne-
pracoval, parazitoval na pracují-

cích. Sekundárně je ovšem nut-
né změnit i chování slušných ob-
čanů vůči těm nepřizpůsobivým. 
Je potřeba umět se někoho zastat 
nebo se vůči závadovému cho-
vání vymezit, a toto vymezení 
dát jednoznačně najevo. Takový 
projev vůle zatím ve společnos-
ti velmi postrádám. 

Proč podle vás stát nesáhne 
k  navrhovaným změnám, kte-
ré jste jako město doporučili?

Protože jsou to nepopulární 
opatření a souvisí se značným 
množstvím legislativních kro-
ků a úprav stávajících právních 
předpisů. Na těch si kladné body 
u voličů příliš nenaženete! Dale-
ko jednodušší je slíbit tu výstav-
bu haly pro rychlobruslení, tu 
výstavbu stadionu, které svět ni-
kdy neuvidí nebo na úkor navy-
šování státního dluhu slíbit něja-
ké peníze voličům. 

Dá se tedy za současné kon-
stelace se situací v Mostě vů-
bec něco dělat?

Samozřejmě, že dá a je potře-
ba to zkoušet. Jsem rád, že na 
úrovni kraje se nyní připravu-
jí návrhy na úpravu zákonů, kte-

ré by neměl parlament jen tak 
zamést pod koberec. Jde prá-
vě o systémové nástroje, kte-
ré by našemu regionu měly po-
moci. Dále pak samozřejmě bu-
deme testovat další opatření vůči 
nepřizpůsobivým občanům tak, 
abychom je buď donutili změnit 
své chování, nebo aby se odstě-
hovali z Mostu pryč. 

Aktuálně řešíte jak vyho-
vět lidem, kteří nechtějí cho-
dit k jezeru Most kolem ob-
lasti stovek. Nemyslíte ale, že 
stavba náhradních lávek je dal-
ší ústupek lidem, kteří neděla-
jí nic jiného, než že obtěžují své 
okolí? Netlačí nás už až moc do 
kouta?

Vytvořit bezpečnou cestu k je-
zeru Most je přáním mnoha 
Mostečanů a netýká se pouze to-
ho, že nyní musí projít lokalitou 
okolo „stovek“. Jde o to, že pro-
blém je například pro mamin-
ky s kočárkem, které pěšky mu-
sí překonat schody do podcho-

du. Proto je lávka jedním z mož-
ných řešení. Samozřejmě je to 
pak i o vymezení se vůči oso-
bám, které vám mohou cestu 
znepříjemnit, ale o tom jsem už 
hovořil. 

Co říkáte na nový zákon, kte-
rý by měl umožnit sáhnout na 
peníze příjemcům dávek, kte-
ří budou opakovaně páchat 
přestupky? Částky, které by 
úřad práce z těchto důvodů ne-
vyplatil, by prý měly skončit 
v rozpočtech obcí. To asi bude-
me hodně bohaté město…

Tento návrh zákona vítám, 
ale jsem k  němu rezervovaný. 
Jednak proto, že zákon nejdříve 
musí nabýt právní moci. Pokud 
se stane účinným, je pak potře-
ba stanovit jasné ukazatele pro 
odebrání celé nebo části dávky. 
Takové odepření je ovšem opět 
spojeno s  konkrétním rozhod-
nutím konkrétní osoby, tj. za-
městnance úřadu práce, který je 
nyní v  Mostě nadměrně vytíže-
ný. Úřednice jsou mnohdy pod 
velkým tlakem žadatelů dávek 
a je potřeba vše domyslet. V tom 
vidím ten největší problém. Po-
kud by ale vše fungovalo ideálně, 

byl bych raději, pokud bychom 
nebyli velmi bohatým městem, 
ale městem, kde se bude každé-
mu spokojeně žít. 

Vždyť ruku na srdce, když se 
po Mostě projedete a srovnáte 
ho s  jinými městy v  Ústeckém 
kraji, odmyslíte si nepřizpůsobi-
vé v našem městě, jsme městem 
se spoustou zeleně a příležitostí 
na venkovní vyžití. 

Vraťme se přece jenom 
k  „vesnici pro lůzu“. Mělo se 
jednat o ubytovny  pro extrém-
ně nepřizpůsobivé. Je toto po-
dle vás realizovatelné?  

Úplně nereálné to není. Nic-
méně, bylo by potřeba najít legis-
lativní rámec, což v dnešní době 
leckdy anarchistů bránících lid-
ská práva bez osobních znalostí 
problémů není zcela jednoduché 
- a pak také najít mechanismus 
k naplnění takové lokality právě 
nepřizpůsobivými občany. 

Děkuji za rozhovor
Pavlína BOROVSkÁ

Rozhovor s primátorem  
Mostu Janem Paparegou

„Budeme testovat další opatření vů-
či nepřizpůsobivým tak, abychom je 
donutili změnit své chování, nebo se 
odstěhovali z Mostu pryč!“

MOST - Stovka, Dobnerovka, Bo-
rovského, pětsetdvacetpětka… 
Slova, při kterých se nejednomu 
Mostečanovi i zdejšímu poli-
tikovi zježí všechny chlupy na 
těle. Most v posledních letech 
svádí nerovný boj s nepřizpů-
sobivou částí obyvatel, která 
díky obchodníkům s chudobou 
obsazuje a následně vybydluje  
nejhezčí a kdysi klidné městské 
lokality. Slušným lidem dochází 
trpělivost a politikům účinné 
zbraně, jak proti rozrůstající 
se hrůze bojovat. Dá se vůbec 
ještě bojovat? A jak? Odpovídá 
primátor města Mostu Jan Pa-
parega. 

...o složitém boji  
s nepřizpůsobivými 
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Čí je to vina?
Lucii se vždy všechno da-

řilo. Patřila k nejlepším stu-
dentkám ve škole, byla oblíbe-
ná a všichni její vrstevníci stá-
li o přátelství s ní. Na střed-
ní škole byla nekorunovanou 
královnou. Kluci se předháně-
li, jen aby si jich Lucie všim-
la. A holky se snažily zavděčit, 
jen aby mohly ří-
kat, že jsou kama-
rádky. Po maturi-
tě se třída rozprch-
la na všechny stra-
ny. Někdo šel hned 
pracovat, větši-
na ale pokračova-
la ve studiu na vy-
soké škole. Lucie 
v té době chodila 
s o několik let star-
ším Tomášem, kte-
rého jí ostatní hol-
ky záviděly. Tomáš 
měl malou stavební firmu, vy-
dělával slušné peníze a Lucie 
se slunila v jeho pozornosti. 
Hned po maturitě se nastěho-
vala do jeho bytu. Chodili kaž-
dý večer ven, v barech malého 
města, kde žili, je všichni znali. 
Tomáš na Lucii nijak nešetřil. 
Vozila se jeho drahým autem 
a oblékala do značkových vě-
cí. Tomáš si nepřál, aby Lucie 
dál studovala. Chtěl ji mít do-
ma. Vydělal dost peněz pro ně 
pro oba. Lucie ho měla zdobit 
a reprezentovat. Na to nepo-
třebovala vzdělání. Život s To-
mášem se Lucii natolik zalí-
bil, že se rozhodla raději zůstat 
s ním a  školy se vzdát. Za čas 
Lucie otěhotněla a s Tomášem 
se vzali. Lucie si v duchu malo-
vala, jak se její život bude dál 
vyvíjet. Tomáš bude vydělávat 
spoustu peněz, koupí pro ni 
a jejich dítě pěkný dům. Budou 
si žít jako v bavlnce. Tomáš si-
ce dál vydělával spoustu peněz, 
stihl je ale utratit. Dál trávil ve-
čery v barech, i když s ním už 
Lucie nemohla. Opíjel se, platil 
útratu za všechny. Když popr-
vé v noci nepřišel domů, čeka-
la na něj Lucie až do rána. Rá-
no zjistila, že šel Tomáš rov-
nou do firmy. Kde spal, jí říci 
nechtěl. Za čas se vše opako-
valo.  To už ale jedna z dob-
rých kamarádek Lucii donesla, 
že se Tomáš tahá s jinou hol-
kou. Platí za ni v baru a v noci 
odešel do jejího bytu. Lucie se 
s Tomášem strašlivě pohádala, 
nakonec jí ale řekl, že to je on, 
kdo vydělává, a bude si dělat, 
co chce. Lucie má jen sedět do-
ma a starat se o to, aby porodi-
la zdravého syna. Lucie něko-
lik dnů proplakala. Rozhodla 
se, že od Tomáše odejde. Roz-
vede se s ním a o dítě se posta-
rá sama. Pak si ale uvědomila, 
že sama nic neumí, nic nemá. 
Firmu měl Tomáš dřív, než si 
ji vzal. V poslední době tak ne-
vydělávala, jak si Lucie před-
stavovala. Tomáš se o ni moc 
nestaral, i když doba staveb-
ní firmě nahrávala. Nechtěl za-
městnancům přidat a několik 
nejlepších lidí odešlo ke kon-
kurenci. Tomáš musel odmí-
tat zakázky a firma tratila. Na 
dům zatím nebyly peníze. Lu-
cie by musela odejít z Tomášo-
va bytu tak, jak přišla. A dou-
fat, že by jí Tomáš platil štědré 
výživné na dítě, které se mělo 
už za pár týdnů narodit. Mu-
sela by někde začínat od nu-
ly, s malým miminem v prázd-
ném nezařízeném bytě. K rodi-
čům jít nemohla. S dítětem by 
se musela nastěhovat do po-
koje k sestře a poslouchat ce-
lé dny tátovy řeči o tom, že 
měl pravdu. Že měla studovat 
a na Tomáše se dávno vykašlat. 
A tak zůstala doma. Snažila se 

Tomáše přemluvit, aby zůstá-
val doma s ní. Aby nechodil 
do baru a na tu holku se vykaš-
lal. Ubrečená, oteklá, nepěkná 
s velikým břichem už nebyla 
pro svého muže nijak atraktiv-
ní. Utrhoval se na ni. Říkal jí, 

ať se dá do pořád-
ku. Až porodí a bu-
de zase vypadat ja-
ko dřív, pak snad. 
Říkal jí, že ji milu-
je, ale nemůže s ní 
teď být. Má ve fir-
mě velké starosti. 
Nepotřebuje další 
stres doma. Potře-
buje se odreagovat. 
Lucie šílela žárli-
vostí. Tomáš zůstá-
val mimo domov 
skoro každou noc. 

To už nemohla vydržet.  A tak 
se jednou vydala do baru, kam 
Tomáš chodil. Viděla ho se-
dět s partou u stolu. Všichni se 
smáli, na stole stály lahve s al-
koholem. Tomáš držel kolem 
ramen jednu kočku. Lucie stá-
la kousek od nich, ale nikdo jí 
nevěnoval pozornost. Připada-
la si vedle těch holek strašně 
ošklivá. Oteklá, červená, neu-
pravená, tlustá. Konečně si jí 
Tomáš všiml. To už jí po tvá-
řích opět tekly slzy. Jak se blížil 
termín porodu, byla stále citli-
vější a už jen velmi těžko ovlá-
dala své emoce. Viděla, jak se 
Tomáš rozzuřil, když ji uviděl. 
Vstal od stolu, přišel k ní a be-
ze slova ji chytil za paži a táhl 
za sebou ven. Před barem jí dal 
facku. Nemohla tomu uvěřit. 
Nikdy ji neuhodil. Řval na ni, 
že ho ztrapňuje, ať za ním nele-
ze, ať jede domů a stará se o to, 
aby bylo jejich dítě v pořádku. 
Nechal ji tam stát a vrátil se do 
baru. Lucie sedla do auta a je-
la domů. Pro slzy neviděla na 
cestu. V duchu se rozhodla, že 
od Tomáše odejde hned, jak-
mile to půjde. Nenechá ho, aby 
ji takhle ponižoval, a dokon-
ce ji bil. Nemá to zapotřebí. 
Uskromní se. Dodělá si dálko-
vě vzdělání a bude se sama sta-
rat o své dítě. A třeba jí i rodiče 
pomůžou. Chvíli sice bude po-
slouchat jejich řeči, pak to ale 
bude dobré. Před očima mě-
la svou lepší budoucnost, když 
ji ochromil náraz. Přes slzy si 
nevšimla auta jedoucího po 
hlavní, když z vedlejší odbočo-
vala. Probrala se až v nemoc-
nici. U její postele seděla její 
máma. Tomáš nepřišel. Při ne-
hodě si způsobila několik leh-
čích zranění, ale své dítě nára-
zem o volant zabila. V rozruše-
ní se nepřipoutala. V nemoc-
nici ležela ještě několik dnů. 
Když ji propustili, šla rovnou 
domů k rodičům. K Tomášovi 
pro její věci došel její otec. Ne-
chtěla ho vidět, nechtěla s ním 
mluvit. Podala si žádost o roz-
vod. Tomáše viděla až za ně-
kolik týdnů. Čekal na ni večer 
před domem. Když ho uviděla, 
bodlo ji u srdce. Uvědomila si, 
že ho asi stále miluje. Chtěla, 
aby se jí omluvil. Chtěla, aby ji 
vzal do náruče a řekl jí, že se 
rozvádět nechce, že bez ní ne-
může být. Chtěla mu odpus-
tit. Tomáš k ní přistoupil a na-
mířil na ni zbraň, kterou držel 
v ruce. Řekl jí, že se mu rozpa-
dl celý svět. Přišel o firmu, ne-
má žádné peníze. A ona zabila 
jeho dítě. To jediné, co mohlo 
dát jeho životu smysl. Než sta-
čila cokoliv říci, vystřelil. Dru-
hý výstřel roztříštil ticho noci 
chvíli po tom. To už Lucie ne-
věděla, že alespoň ve smrti je 
Tomáš s ní.                           (pur)

soudnička

DALŠÍ ZPRÁVY A ZAJÍMAVOSTI NAJDETE NA WWW.HOMERLIVE.CZ

Socha Dary přírody od za-
sloužilého umělce Václava Ky-
selky z  roku 1992 je  restauro-
vaná a na svém místě, nedale-
ko bloku 705 na sídlišti Liščí 
Vrch. Její obnova byla v plánu 
na letošní rok, ale ještě před sa-
motným odvozem do ateliéru 
ji v březnu poničili vandalové. 

„Trup sochy se ulomil a násled-
kem pádu došlo k rozlomení na 
další části. Podle sochaře, který 
pracoval na její opravě, musel na 
sochu někdo vylézt a tím došlo 
k jejímu zřícení. Socha byla sice 
v plánu oprav pro letošní rok, ale 
klidně tam mohla stát ještě další 
měsíce,“ připomněla nepříjem-
nou událost mluvčí mosteckého 
magistrátu Klára Vydrová. Ape-
luje na všímavost občanů, aby 
se obdobný incident již neopa-
koval. Pokud by si někdo všiml, 
že se u sochy či s ní dějí nějaké 
nepravosti, měl by ohlásit věc na 
městskou policii.    

Restaurování trvalo bezmá-
la pět měsíců. Původním zámě-
rem bylo očistit povrch a fixovat 
praskliny v  oblasti nohou, kte-
ré vznikly pravděpodobně v dů-
sledku usazování vody v  hor-
ní části podstavce. „Socha byla 
v restaurátorské dílně očištěna od 
usazenin, takzvané černé krusty 
z exhalací, vrstvy prachu a řas 
a lišejníků, a opětovně scelena. 

Největší proměnou prošel omšelý 
podstavec. Původní, místy silně 
degradovaný obklad z  pískovco-
vých pásků byl nahrazen kamen-
ným obložením většího formátu 
se zajímavou kresbou. Na vrchol 
podstavce byla instalována ma-
sivní pískovcová deska zabraňu-
jící usazování vody. Zároveň so-
še přidala na výrazu a podpoři-
la celkový dojem,“ sdělil Michal 

Vavroch, vedoucí oddělení kul-
tury a sportu mosteckého ma-
gistrátu.

Jedná se o první zásadní ob-
novu díla Dary přírody od jeho 
vzniku. „Věříme, že doposud tak 
trochu neviditelná socha ztráce-
jící se na pozadí přinese příjem-
né oživení okolního parčíku,“ vě-
ří Michal Vavroch. 

(sol) 

Zrestaurovaná socha se vrátila, kam patří
MOST – Do sídliště na Liščím Vrchu se vrátila nedávno poškozená 
a vandaly zdevastovaná socha Dary přírody. Opět tak krášlí místní 
parčík. 

Realizátorem obnovy Darů přírody je Karel Kaliba, umělecký štukatér 
s bohatými zkušenostmi v oblasti restaurování soch.

V těchto dnech bylo velmi 
úspěšně zakončeno kolektivní 
vyjednávání, kterého se zúčast-
nili zástupci vedení Dopravní-
ho podniku měst Mostu a Lit-
vínova a zástupci odborových 
organizací působících v do-
pravním podniku. „Jako nejdů-
ležitější bod kolektivního vyjed-
návání vnímáme zejména doho-
du o růstu mezd, která se dotkne 
všech našich zaměstnanců s plat-
ností již od 1. 9. 2021. Mzda ři-
dičů autobusů bude 30 tisíc ko-
run,“ řekl Daniel Dunovský, ře-
ditel Dopravního podniku měst 

Mostu a Litvínova. Podle jeho 
slov řidiči autobusů obdrží k té-
to výši základní mzdy také pré-
mie a příplatky. Kolektivní vy-
jednávání probíhalo od květ-
na 2021. „Na úspěšném průbě-
hu vyjednávání se podíleli také 
zástupci obou akcionářů - měs-
ta Mostu a města Litvínova, za 
což bych chtěl poděkovat,“ dopl-
nil Daniel Dunovský.

Současné platy řidičů činí 22 
600 Kč, k tomu prémie a pří-
platky. Naposledy se navyšova-
ly mzdy všem zaměstnancům, 
kterých je momentálně 404, 

začátkem letošního července. 
„Dopravní podnik má momen-
tálně 127 řidičů, z toho na nábor 
v srpnu přibyli tři noví a dal-
ší tři jsou před podpisem smlou-
vy. Náborový příspěvek je v sou-
časné době 30 000 Kč novému 
zaměstnanci,“ vyjmenoval dá-
le ředitel dopravního podniku. 

Dopravní podnik se sna-
ží přilákat do svých řad nové 
posily nejen náborovými pří-
spěvky, ale také zajímavými be-
nefity. Například týdnem do-
volené navíc nad rámec zá-
kona. Zaměstnavatel také zajiš-

ťuje stravování s výběrem z více 
druhů jídel v obou provozov-
nách Most i Litvínov s příspěv-
kem 40 Kč zaměstnanci z celko-
vé částky 75 Kč. Dále mají za-
městnanci dopravního podniku 
možnost výhodnějšího mobil-
ního tarifu od operátorů O2, T-
-Mobile, Vodafone dle vlastní-
ho výběru i pro další rodinné 
příslušníky, maximálně v počtu 
4 SIM karet. Nárok mají také 
na příspěvek na penzijní připo-
jištění, volnočasové poukázky 
v hodnotě 1000 Kč, vstupenky 
na Aquadrom, jízdné v MHD 
zdarma se slevou pro rodinné 
příslušníky či slevou v Dopravě 
Ústeckého kraje. 

 (sol)

Dopravní podnik znovu zvýší od září platy  
MOSTECKO – Mostecký dopravní podnik má dobrou zprávu pro  své zaměstnance. Bude jim opět navy-
šovat platy. Jednat by se mělo o zvýšení v řádech tisíců korun. Nováčky mají přilákat i zajímavé bonusy, 
které dopravce nabízí. 

LITVíNOV - Letošní rok se so-
kolům stěhovavým hnízdícím 
v  areálech skupiny ORLEN Uni-
petrol mimořádně dařilo. Na 
čtyřech komínech v  Litvínově, 
Kralupech nad Vltavou a Nera-
tovicích se vylíhlo 10 mláďat 
tohoto kriticky ohroženého 
dravce. 

Výrobní areál Chempark 
v Záluží u Litvínova se mohl le-
tos pochlubit rovnou pěti mlá-
ďaty sokolů stěhovavých.  Na 
tamních komínech hnízdily dva 
páry, což řadí chemičku k uni-
kátním místům v Česku na or-
nitologické mapě, protože tak 
blízko vedle sebe sokoli větši-
nou nehnízdí.  Na komíně tep-
lárny T700  se vylíhli  ve stome-
trové výšce dvě samičky a jeden 
sameček a uživatelé Faceboo-
ku jim v soutěži nadělili jména 
Mia, Žofinka a Falco. Sledovat je 
bylo možné v živém přenosu na 
webu www.starameseosokoly.
cz. To hnízdění sokolů v druhé 
části litvínovského areálu – na 
etylenové jednotce – bylo dlou-
hou dobu tajemstvím. Mláďa-
ta se vylíhla jako poslední v celé 
skupině ORLEN Unipetrol. So-
kolí rodiče i tady zamýšleli tří-
člennou rodinu, protože ornito-
logové nalezli v hnízdní budce 
třetí, neoplozené vejce, ale pří-
roda se zařídila po svém. V čer-
venci rodiče poslali mláďata na 
zkušenou do světa, kde po třech 
letech začnou sama s hnízdě-
ním.

„V ORLEN Unipetrolu se dlou-
hodobě snažíme minimalizovat 
dopady výroby na životní prostře-
dí a dbát na jeho ochranu. Do roku 
2050 chceme být emisně neutrální, 
přičemž jen loni dosáhly naše ná-
klady spojené s  ekologizací dvou 
miliard korun. Do této kategorie 
patří i projekty na podporu život-

ního prostředí, kterými jsou hníz-
dění sokolů stěhovavých, vysazo-
vání ryb do Bíliny a Labe a chov 
včel medonosných,“ shrnuje Ka-
tarzyna Woś, místopředsedkyně 
představenstva skupiny ORLEN 
Unipetrol a dodává: „O  vzác-
né dravce se v ORLEN Unipetro-
lu staráme již jedenáctým rokem 

a ten letošní je co do počtu vyvede-
ných mláďat nejúspěšnější.  Také 
díky nám vzrostl za poslední roky 
počet volně žijících sokolů v České 
republice z osmdesáti na sto deset 
párů. I když jde o skvělý pokrok, 
počet sokolů je stále nízký, a proto 
v našem snažení budeme pokračo-
vat i nadále.“                              (nov)

Sokoli z Unipetrolu vyrazili do světa

Mláďata, která se vylíhla v Unipetrolu, poslali rodiče v červenci  na zkušenou do světa, kde po třech letech za-
čnou sama s hnízděním. Na snímku probíhá kroužkování.

Socha po útoku vandalů
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Ve Vinařství Johann W 
zahraje skupina Lucie 

TŘEBíVLICE - Do zámeckého Vinařství Johann W v Třebívlicích přije-
de 4. září skupina Lucie! Vstupenky jsou již v prodeji.

Nespočet hudebních cen Anděl včetně ocenění za skupinu dvace-
tiletí, čtyři sošky Českého slavíka a přes milión prodaných desek. To 
je stručný souhrn úspěchů lemujících dnes již více než třicetiletou 
kariéru skupiny Lucie, která vystoupí v Třebívlicích v podmanivých 
kulisách Zámeckého vinařství Johann W. Výjimečná atmosféra vino-
hradu, prvotřídní víno a v neposlední řadě koncert skupiny Lucie pl-
ný jejích hitů – to je silná trojkombinace. Vstupenky  jsou v prodeji 
na www.xticket.cz a kapacita je omezená!                                    (nov)

Knihovna balí učebnice 
MOST – Městská knihovna Most nabízí školákům balení sešitů 

a učebnic jen za cenu obalu. Pracovníci knihovny zabalí učebnice i se-
šity  do pevné fólie, na míru a kvalitně. Takový obal žákovi často vydr-
ží celý rok. Školáci můžou přijít kdykoli (nejpozději však hodinu před 
zavírací dobou). Tato profi služba je na počkání, případně do druhé-
ho dne, kdy má knihovna otevřeno. Cena je stejná jako v obchodě za 
samotný obal. Formát A5 vyjde na 6 korun, obalení A4 stojí 8 korun. 
Služba se netýká jen učebnic, ale i všech ostatních knížek a sešitů. Obal 
vydrží dlouho a je kvalitní.  Pracovnice knihovny zabalí  knihy a sešity 
všech formátů, včetně atypických.                                                     (nov)

„Máme radost, že jubilejní 
Svatováclavskou cenu  Vršanské 
uhelné si budou moci tentokrát 
užít i diváci. Organizátor slibu-
je atraktivní závod, tak si ho ne-
nechte ujít,“ zve mluvčí těžař-
ské společnosti Eva Maříková. 
Vedle hlavního jubilejního do-
stihu čeká na diváky 24. Vel-
ká letní cena Ústeckého kraje, 
Velká mostecká steeplechase – 
Dobročinná cena poslankyně 
Hany Aulické Jírovcové a mno-
ho dalšího.  Pro malé i velké ná-
vštěvníky bude připraven boha-

tý doprovodný program. Do-
pravní podnik měst Mostu 
a Litvínova bude  na mostecký 
hipodrom v rámci dostihové-
ho dne zajišťovat v  čase zhru-
ba od 12.25 do 18.40 hodin ky-
vadlovou dopravu.   Trasa auto-
busů kyvadlové dopravy je  OD 
Prior – 1. náměstí – Čs. mládeže 
– Dopravní podnik – Hipodrom 
a po stejné trase zpět.

Autobusy budou označeny 
nápisem HIPODROM, cestují-
cí budou na této lince přepravo-
váni zdarma.                        (nov)

Vršanská uhelná zve na Svatováclavskou cenu
MOST – Hlavním závodem srpnových dostihů na mosteckém hipodro-
mu je  JUBILEJNí 100. Vršanská uhelná Svatováclavská cena. Dostihy se 
konají 28. srpna od 13.30 hodin a jsou tentokrát přístupné veřejnosti. 

„Naši kolegové ze střediska 
Kohinoor - Miroslav Seidl, který 
je vedoucím střediska, a  vedou-
cí oddělení sledování vod a sprá-
vy území Dominika Müllnerová, 
provedli filmaře kolem celého je-
zera. Vyprávěli jim o historii úze-
mí, důvodech jeho vzniku a pře-
devším plánech na zpětné za-
členění tohoto velkého prostoru 
do běžného života,“ informova-
la mluvčí Palivového kombiná-
tu Ústí Hana Volfová. Natáčení 

proběhlo na několika místech 
okolo celého jezera. „V pořadu 
nebude chybět ani povídání or-
nitologa Jaroslava Bažanta, kte-
rý sleduje vývoj ptačí popula-
ce v okolí jezera Most již mno-
ho let,“ dodala   Hana Volfová. 
V době uzávěrky novin nebyl 
ještě přesný vysílací termín zná-
mý. Podle televizního štábu jej 
ale bude možné sledovat někte-
rou letní neděli dopoledne na 
ČT 1.                                       (nov)

Jezero Most v nedělní „Toulavce“
MOST - Jezero Most si vybral štáb České televize nedělního pořa-
du Toulavá kamera k natočení pozvánky. Informoval o tom Palivový 
kombinát Ústí, který má jezero Most ve své správě.

MOST –  V  těchto dnech se 
u jezera Most zatravňují přileh-
lé plochy. Zelený pažit by měli 
návštěvníci ocenit a využívat 
ještě koncem sezony.     

Nedávno se u jezera v  oko-
lí pláží vybudovalo nové soci-
ální zázemí, společně s  občer-
stvením a novým venkovním 
posezením. Nový vzhled do-
stanou také přilehlé pozem-
ky. „Poté, co se zde vybudova-
lo zázemí, chceme, aby to tu by-
lo ještě hezčí. Po realizaci sta-
vebních prací byl okolní povrch 
rozrytý. Proto tu nyní provádí-
me nové speciální zatravnění, 
aby se tu lidé cítili opravdu pří-
jemně se vším všudy,“ uvedl ře-
ditel Technických služeb měs-
ta Mostu Václav Zahradníček. 
Aby byl výsledek nového za-
travnění efektivní, musely se 
nejprve provést drenáže a vy-
tvořit podloží pro nové trav-
ní koberce. Jako podklad bude 
sloužit navezená zemina, smí-
chaná s pískem. „Koberce bude-
me aplikovat v následujících ně-
kolika dnech. Tuto část provede 
specializovaná firma. Prosíme 
tedy občany o trpělivost, proto-
že aby si vše sedlo, jak má a mě-

lo kýžený efekt, bude nutné tuto 
plochu po nějakou dobu vyme-
zit mimo provoz, aby na ni li-
dé nestoupali. Počítáme týden, 
maximálně dva,“ uvedl Václav 
Zahradníček. 

Vytvořením nového tráv-
níku  se plocha pro relaxaci 
a opalování rozšíří zase o pěk-
ný kus, zhruba o 1 000 metrů 
čtverečných. „Bude to příjem-
nější, než jsou velké oblázky. Ty 
se plánují vyměnit za drobnější 
kačírek, aby se na nich dalo po-

hodlněji relaxovat,“ připomněl  
ředitel. Lidé již mohou využí-
vat nová lehátka a slunečníky, 
které sem instalovaly technické 
služby. „Jedná se o obdobné slu-
nečníky jako na Matyldě. Jsou 
přírodního vzhledu a je jich tu  
čtyřicet tři. Lehátek je kolem se-
dmdesáti. Cena za jedno na den 
je 50 korun, což se nám zdá při-
měřené a dle našeho průzkumu 
to kvitují i občané,“ řekl  ředi-
tel. Letošní sezóna je i z pohle-
du využití mobiliáře zkušební. 

Podle zájmu a potřeb se bude 
případně doplňovat další.  

Technické služby se zde sta-
rají  i o seče trávy a výsadbu no-
vé zeleně, a to nejen v  těsném 
okolí pláží a přístupových cest, 
ale také u herních ploch, par-
kovišť až směrem ke kostelu 
a kostelnímu hřbitovu. I přesto, 
že pozemky patří Palivovému 
kombinátu Ústí. Město má se 
státním podnikem na tuto část 
pozemků smlouvu o pronájmu 
a údržbě.                               (sol) 

U jezera Most se pokládá nová tráva

Navezená zemina, smíchaná s pískem bude sloužit jako podklad pro nové travní koberce. Ty budou technické 
služby  pokládat v následujících čtrnácti dnech. Plocha pro relaxaci a opalování se tak zase o pěkný kus rozšíří.

Pracovníci technických služeb  
dali do pořádku park Hrabák, 
který v posledních letech připo-
mínal zarostlou džungli. „Inten-
zivně jsme pracovali na úpravách 
parku Hrabák. Provedli jsme pro-
řezávku náletových keřů a úpra-
vu okolí pochůzných ploch a dal-
ší související činnosti. Chceme, 
aby park Hrabák byl místem, kte-
ré budou mít občané rádi a stal 
se příjemným a bezpečným a ob-
dobně jako například Šibeník,“ 
uvedl ředitel TS Most Václav Za-
hradníček.   

Hrabák je rozlohou velký, 
a proto se musely práce rozdělit 
do několika etap. Většina se pro-
váděla ručně a byla fyzicky ná-
ročná. Pracovníci technických 
služeb si na pomoc vzali křovi-
nořezy, motorové pily a multi-
funkční robogreen, dálkově ří-
zený stroj, který dokáže pra-
covat až s 23 druhy nářadí. Po 
úpravách je park více vzdušný. 
V budoucnu bude nabízet  místo 
pro odpočinek a například i pro 
sportovní vyžití. „Letos jsme mě-
li v plánu upravit plochu 30 000 

metrů čtverečných a to se nám 
podařilo. Budeme pokračovat 
i v dalších letech, protože celková 
rozloha Hrabáku je 300 000 met-

rů čtverečných - je tedy desetkrát 
větší než hotová plocha,“ prozra-
dil ředitel.  

(sol)

Park Hrabák už není džungle
MOST – Park Hrabák se mění před očima. Na novém vzhledu mají 
zásluhu technické služby. 

Poslední větší úpravy v parku se prováděly zhruba před osmi lety, kdy se 
prořezávaly stromy, likvidovaly nálety a kácely se staré a nemocné dřevi-
ny, například topoly. Za téměř deset let ale park znovu zarostl. Technické 
služby začaly s jeho intenzivní úpravou a revitalizací již v minulém roce.  

Frontman David Koller s kapelou Lucie.

Mostecká knihovna opět nabízí 
školákům kvalitně zabalené učebnice.
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SPRÁVCE BUDOV  
OBCHODNÍ MANAŽER

SPOLEHLIVÉHO 
A KOMUNIKATIVNÍHO KANDIDÁTA

Výkon této funkce bude prováděn na základě Příkazní smlouvy

SPOLEČNOST YSSEN GROUP a.s.
hledá na pozici

NÁPLŇ PRÁCE:
evidence všech dokumentů souvisejících se správou budov, 
komunikace se státními orgány, atd.,

zajišťování údržby jednotlivých budov, servisu vnitřních zařízení 
a výběr dodavatelských firem – živnostníků,

uzavírání nájemních smluv a komunikace s jednotlivými nájemními subjekty 

v případě mimořádných kvalit kandidáta i možnost vyhledávání 
pozemků pro možnou budoucí výstavbu nájemních objektů,

pravidelné reporty vedení společnosti,

časová náročnost byla kvantifikována na 4 hodiny denně (112 hodin/měsíčně).

POŽADAVKY:
minimálně SŠ vzdělání,

vítaná je již praxe v oboru realit, není to však podmínkou,

základní orientace v péči o budovy (dokumenty),

základní orientace v cenových nabídkách na stavební a řemeslné práce,

vlastní osobní automobil, při dobrých výkonech 
je po zapracování i možnost služebního automobilu,

vyžadujeme INICIATIVU-PRECIZNOST-ČASOVOU FLEXIBILITU-ZÁJEM O PRÁCI.

NABÍZÍME: 
Zázemí stabilní a silné společnosti

Dobré finanční ohodnocení (fixní odměna + ohodnocení v závislosti na výkonech)

Služební telefon

Zajímavou a perspektivní práci pro osobnost, 
která je ráda zainteresovaná na výsledcích své práce

Telefon: 774 707 297
E-mail: orctova@yssen.cz

YSSEN
GROUP

Vedle prezentace činnosti vo-
dohospodářského dispečinku 
na Flájích je připravena ukáz-
ka měřících zařízení, přístrojů, 
programů a vybavení, laborato-
ře a prohlídka mobilního praco-
viště.

Vodní nádrž Fláje je údolní 
nádrž, která vznikla za unikátní 

pilířovou přehradou, která je je-
diná svého druhu v Česku. Byla 
vybudována na Flájském poto-
ce na území obce Český Jiřetín 
u osady Fláje v roce 1963. Slou-
ží jako hydroenergetické zaříze-
ní a jako zásobárna pitné vody. 

Přehrada byla postavena v le-
tech 1951–1964. Stavbu vypro-

jektoval Hydro-
projekt Praha, do-
davatelem stavby 
byly Vodní stav-
by Sezimovo Ús-
tí. Do provozu by-
la uvedena v roce 
1960. K dopravě 
materiálu byla vy-
užita Moldavská 
horská dráha, od 

jejíž konečné stanice vedla dále 
stavební lanovka. 

Vodní dílo Fláje zásobu-
je pitnou vodou Most, Litví-
nov, Krupku a Osek. Jeho dal-
ší funkcí je zajištění minimální-
ho průtoku a snížení povodňo-
vého průtoku na Flájském po-
toce a částečná ochrana území 

pod hrází před povodněmi. Je 
součástí vodohospodářské sou-
stavy v oblasti severočeské hně-
douhelné pánve. 

Navštívit můžete také přehra-
du Rauschenbach v sousedním 
Německu, a to na prohlídkách 
v 9, 11 a 13 hodin, každá pro  
20–30 osob.                                (nov)

Přehrada Fláje se otevře veřejnosti
MOST -  V sobotu  4. září od 9 do  16 hodin pořádá Povodí Ohře „Den  
otevřených dveří, kdy si budete moci prohlédnout vodní nádrž Flá-
je, vodní dílo Skalka, Březová a jez Terezín.

Řidiči, kteří nastřádali kritic-
ký počet bodů a hrozí jim za-
bavení řidičského průkazu, tak 
mají šanci tomuto riziku přede-
jít.   Mohou se ho zúčastnit řidi-
či, kteří nemají ke dni podání žá-
dosti o účast na školení v regis-
tru řidičů více než deset bodů 
za porušení právních předpisů. 
Žádný z přestupků přitom nesmí 
být ohodnocen více než šesti bo-
dy. Po ukončení školení řidič zís-
ká potvrzení o jeho absolvování. 
Při splnění podmínek budou ři-
diči z registru odečteny tři body.

Přijetí na školení s  násled-
ným odpočtem bodů je podmí-
něno doložením výpisu z bo-

dového hodnocení řidiče, kte-
rý není  starší tři dny od vydání 
úřadem, uvedení rodného čísla 
a čísla řidičského průkazu. 

Řidiči se školí pod dohledem 
instruktora bezpečné jízdy vždy 
od 8 do 15 hodin, absolvují te-
oretickou výuku a praktický vý-
cvik. Školení zahrnuje teorii ří-
zení, výčet nejčastějších příčin 
dopravních nehod a způsob je-
jich předcházení, důsledky pro-
tiprávního jednání řidičů moto-
rových vozidel či prevenci řešení 
mimořádných událostí v silnič-
ním provozu.  Celodenní škole-
ní  se koná na polygonu ve dnech 
10., 19. a 25. září.                    (nov)

Máte trestné body? Vymažte je na autodromu!
MOST -  Na polygonu mosteckého autodromu si řidiči opět mohou 
vymazat trestné body. Na září jsou připraveny hned tři termíny. 

Margot, mladá atraktivní že-
na nemající příliš dobré zkuše-
nosti se svými bývalými vzta-
hy, si pozve na chalupu na gri-
lování své tři ex-partnery, kteří 
o sobě vzájemně nikdy nevěděli 
a neznají se. Margot opět zami-
lovaná, byla svým novým exo-
tickým přítelem požádána o ru-
ku. Od této riskantní grilova-

čky si slibuje, že jí vrátí důvěru v 
mužské pohlaví a dodá odvahu 
k tak závažnému životnímu kro-
ku. Pohyb po podobném „mi-
novém poli“ však není bez rizi-
ka, což se bohatou měrou potvr-
dí, když se na večírku objeví i je-
jí nový přítel.

V hlavních rolích uvidíte  Ja-
na Révaie, Karla Zimu, Jarmila 

Škvrnu, Ernesto Če-
kana, Kateřinu Ja-
nečkovou. Vstupen-
ky 3 za 90/350 a 300 
Kč můžete již objed-
návat  na telefonu 777 
000 933, e-mailem na 
docelavelkedivadlo@
seznam.cz nebo v on-
line prodeji na www.
docelavelkedivadlo.
cz. 

(nov)  

Láska a párečky v litvínovském divadle
LITVíNOV – Docela velké divadlo uvede 30. září úspěšnou francouz-
kou  komedii „Láska a párečky“. Vstupenky jsou již v prodeji. 

Městská policie v Litvínově vy-
užila většinu prostředků na zkva-
litnění a rozšíření kamerového 
systému, jenž má dosah i do Me-
ziboří či Horního Jiřetína. 

Až dosud dohlížela MP na po-
řádek ve městě pomocí 34 stacio-
nárních kamer. Nyní má přístup 
k  dalším čtyřem. Část věnova-
ných prostředků byla využita na 
rozšíření datového pole, aby bylo 
pořízené záznamy z  kamer kam 
ukládat.

Za finanční dar poděkoval 
zástupcům společnosti United 
Energy, za přítomnosti předsta-
vitelů města Litvínova, velitel lit-
vínovských strážníků Martin Kli-
ka přímo v  operačním středis-
ku městské policie. Zde názorně 
ukázal a vysvětlil, jak dohledo-
vý systém funguje. „Za příspěvek 

velmi děkujeme. Kamerový systém 
zřetelně přispívá k bezpečí ve měs-
tě. Výrazně také šetří personální 
síly, které bychom jinak potřebo-
vali pro kontrolu problematických 
lokalit. V případě potřeby zásahu 
strážníků máme k dispozici obraz 
situace z těchto prostranství,“ po-
děkoval Martin Klika. 

„Pravidelně opakuji, že bezpeč-
nost obyvatel je pro nás jednou 
z  nejzásadnějších oblastí, kam 
směřujeme naši podporu, a jsem 
rád, že se v této záležitosti se zá-
stupci města shodneme. Ani do 
budoucna se podobným projek-
tům určitě bránit nebudeme,“ řekl 
Milan Boháček, generální ředitel 
United Energy. Vedení tepláren-
ské společnosti si prohlédlo ne-
jen zázemí městské policie a ope-
rační středisko, ale také střelni-

ci, kde strážníci trénují.  Zde by-
ly ředitelům předvedeny různé 
druhy zbraní, z kterých si mohli 
sami střelbu na rozličné terče vy-
zkoušet.

„ Myslím, že by se naše vedení 
u policie uplatnilo. Jsem překva-

pená, jak dobře jim střelba na 
cíl šla. Děkujeme veliteli strážní-
ků, že nám tento zajímavý záži-
tek umožnil,“ reagovala s úsmě-
vem Miloslava Kučerová, tisko-
vá mluvčí teplárny.

(nov)

Městská policie poděkovala  
netradičně komořanské teplárně 
LITVíNOV - Nejzásadnější oblastí podpory letošního dodatku ke 
smlouvě o spolupráci mezi společností United Energy a městem Lit-
vínov byla bezesporu prevence kriminality, kterou teplárna podpo-
řila rekordní částkou ve výši 340 tis. Kč

Za finanční dar poděkoval společnosti United Energy velitel litvínovských 
strážníků Martin Klika přímo v operačním středisku městské policie.

Vidět do „zákulisí“ flájské přehrady se stává jednou za čas. Je to zážitek.

Elán revival zahraje
v Selském dvoře

BRAŇANY - Zábavu a skvělou 
hudbu s Elán revival si můžete 
užít 28. srpna od 15 až do 23 ho-
din v Selském dvoře Braňany. 
Elán revival vznikl v roce 2004 
na návrh Vašo Patejdla. Kon-
certuje po celé republice i v za-
hraničí při nejrůznějších pří-
ležitostech. V repertoáru má 
přes 20 největších hitů i méně 
známých písní skupiny Elán. 
Těšit se můžete také na pestrý doprovodný program.  Během celé 
akce bude k dispozici kiosek i místní restaurace a venkovní gril se  
specialitkami. Vstupné 150 Kč.                                                      (nov)Celodenní školení  odpočtu bodů se koná na 

polygonu ve dnech 10., 19. a 25. září.   
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Vínem z Johann W
uděláte dobrý skutek

TŘEBíVLICE - V  e-sho-
pu zámeckého Vinařství 
Johann W v Třebívlicích 
můžete zakoupit limito-
vanou edici vín Be Cha-
rity. Zámecké vinařství 
s nadací Báry. 

Limitovaná edice vín 
vznikla ve spolupráci se 
spisovatelkou a novina-
́řkou Bárou Nesvadbo-
vou a nadačním fondem 
Be Charity. Nadační fond 
Bazaar Charity vznikl 
v létě 2015. Navázal  na 
aktivity, které podpořily lidi s mentálním a kombinovaným posti-
žením už více než šesti miliony korun. Nadace pomáhá příspěvky 
na léčbu, rehabilitaci, na koupi zdravotnických pomůcek a materi-
álu. Chce znát příběh každého žadatele a pomáhat s konkrétními 
osudy. Mezi zásady patří přímý kontakt s žadatelem a rozdělení 100 
procent získaných finančních prostředků.  K výběru „charitativních 
vín“ přizvala Bára Nesvadbová renomovaného znalce vína Micha- la 
Šetku. Ten ve Vinařství Johann W  vybral tři vína: Sain Laurent 2019 
– Rose, Johann W Cuvee 2015 – Cuvee a Pinot Blanc 2016.

                                                                                         (nov)

Práce lidí na rekultivacích ne-
ní nijak jednoduchá. „Jsou kaž-
dý den celoročně venku. Na re-
kultivace nechodí jen ve velmi 
špatném počasí, což mírný déšť 
není. Jejich práce nekončí výsad-
bou mladých sazenic stromů, ale 
musí se o ně následně také sta-
rat. Není to práce pro každého, 
a když někdo vydrží tak dlouho, 
že se může pochlubit miliónem 
vysázených stromů, zaslouží 
uznání,“ říká ředitel společnos-
ti Rekultivace ze skupiny Sev.en 
Energy Tomáš Šolar. Práce na 
rekultivacích je pro Janu Slado-
melovou zajímavá, i když vel-
mi náročná. „Líbí se mi, že je za 
mnou vidět výsledek. Přijdeme 
na nově založenou rekultivaci, 
kde není nic, jen holá hlína a za 
pár let je tu les. Lidé na rekulti-
vacích drží při sobě. Jsme par-
ta, kterou to baví. Jsou tu děvča-
ta, která se o stromy starají pat-
náct dvacet let. Nejsem jediná, 
kdo na rekultivacích pracuje ce-
lý život. Samozřejmě se občas ob-
jeví někdo, kdo tu práci a hlavně 
tempo nestíhá, vydrží den, týden 
a odchází. Nedávno třeba přišly 
dvě kamarádky, které sekaly jed-
na báseň a byly moc šikovné, ale 
po prvním dni odešly, protože si 
nedovedly představit, že by něco 
podobného dělaly denně. Moje 
parta ale drží celou dobu pohro-
madě a nejenom v práci. Když 
ale někdo zůstane, tak si naši 
práci zamiluje,“ líčí, jak to chodí 
na rekultivacích, Jana Sladome-
lová. Práce na rekultivacích ne-
ní jen o sázení stromů. „Na jaře 
se dělají hlavně okopávky, a po-
kud je potřeba, tak i dosadba. Ke 
stromkům se nosí kůra, pak se 
dělá vyžínání a na podzim se to 
v  podstatě opakuje. Stromky se 
víc vysazují na podzim, to je vět-
ší šance, že se uchytí. A mezitím 
se hnojí, pokud stromky nejsou 
v oplocence, musí se ošetřovat 
proti okusu. A když je někde plo-
cha, kterou máme v péči, dělá-
me tvarový prořez. Upravovat se 

musí i porost, který je v oplocen-
ce, je to celoroční péče,“ popsala 
pracovní rok Jana Sladomelová. 
Za roky, kterými ve své profesi 
prošla, se práce nezměnila. Snad 
jen technika, se kterou dělá. Za-
čínala s  klasickou kosou. Do-
konce zvládala i její naklepání. 
„Postupně se začalo s křovinoře-
zy, těch se moje holky nejdřív bá-
ly. Úplně zpočátku jsme pracova-
ly s nejmenšími křovinořezy, kte-
ré vážily do pěti kil a podle zvuku 
jsme jim říkaly komár. Pak se na-
koupily stroje střední třídy, které 
byly těžší, ale už měly větší výkon 
a dnes už máme klasické profesi-
onální velké stroje,“ doplnila Ja-
na Sladomelová. 

Lesnická rekultivace  
je nejdražší

Lesnická rekultivace pat-
ří k  nejdražším způsobům ob-
novy krajiny po těžbě hnědé-
ho uhlí. Přesto je na Mostec-
ku jednou z vyhledávaných. Na 
rekultivovaných plochách tě-
žebních společností Vršan-
ská uhelná a Severní energetic-
ká přibylo během loňského ro-
ku více než tři sta tisíc nových 
stromů. Za posledních několik 
let jich těžební společnost vysa-
dila čtyři milióny. Těžební spo-
lečnosti se také připojily k inici-
ativě Sázíme budoucnost. „Na-
še těžební společnosti sází stromy 
v rámci rekultivací a vrací tak le-
sy do krajiny už mnoho let. Sá-
zíme stromy i mimo plány rekul-
tivací, protože si uvědomujeme, 
jak je to pro krajinu prospěšné,“ 
uvedla mluvčí skupiny Gabriela 
Sáričková Benešová.   

Původní druhy se díky pečli-
vému výběru lesních hospodářů 
vrátí do krajiny, kde od nepamě-
ti rostly. Zadržují tolik potřeb-
nou vláhu a vytváří novou pů-
du pod Krušnými horami. No-
vě vznikající smíšené lesy také 
usnadní budoucím generacím 
boj s měnícím se klimatem, pro-

tože dobře založený smíšený les 
nejen zachytává značné množ-
ství CO2, ale také si sám lépe po-
radí se škůdci a klimatickými 
extrémy. Stromům se na rekul-
tivacích daří. Zatímco běžné je, 
že až polovina mladých stromů 
uschne, na rekultivacích přeži-
je 85 procent mladých sazenic.  
„Je těžké mít oblíbené místo, pro-
tože my jsme těch výsypek děla-
li strašně moc. Třeba Růžodol by-
lo jedno z  prvních míst, a když 
jsem tam byla předloni na hou-
bách, už jsem musela trochu pře-

mýšlet, abych se zorientovala. Na 
Obráncích míru to je nádherné, 
postupně se sundaly oplocenky 
a ráz krajiny je úplně jiný. Hod-
ně se mi líbí, jak to teď vypadá na 
rekultivacích ČSA. Obzvlášť když 
je posekáno, vypadá to tam hez-
ky, je tam i voda a stromkům se 
tam poměrně daří,“ uzavřela Ja-
na Sladomelová. O tom, že svou 
práci odvádí dobře, svědčí i fakt, 
že jedna z  prvních rekultivací, 
kterou sázela, je dnes evropsky 
významnou lokalitou v  rámci 
Natura 2000.                           (ink)

Milión stromů prošlo  
za život Janě Sladomelové 

Všechny jsou zasazené na Mostecku
MOSTECKO – Na Mostecku od sedmdesátých let přibylo více jak tři-
cet miliónů stromů. Na rekultivacích je vysadily těžební společnosti. 
Svůj velký díl na tom má i Jana Sladomelová ze společnosti Rekul-
tivace. Té samotné za posledních pětatřicet let prošel rukami rovný 
milión mladých sazenic. Nyní odchází do důchodu, ale zůstává za ní 
pěkný lán lesa.

Když někdo vydrží tak dlouho, že se může pochlubit miliónem vysá-
zených stromů, zaslouží uznání. Tam, kde Jana Sladomelová v prvním 
roce jako mladá svou práci začínala, je dnes už vzrostlý les.

STRUPČICE – Nejhezčí pohled 
do lomu Vršany je z nové vyhlíd-
ky, kterou těžební společnost 
vybudovala ve Strupčicích. Na-
hradila tak vyhlídku na cestě do 
Komořan, která už není veřejně 
přístupná. Vyhlídku najdete 
v blízkosti strupčické rozhledny. 

Nová vyhlídka na lom Vršany 
vybudovala společnost Rekulti-
vace ze skupiny Sev.en Energy 
v  bezprostřední blízkosti turis-
ty oblíbené a vyhledávané roz-
hledny Maják ve Strupčicích. 
Vidět je odtud jak aktivní lom, 
tak probíhající i již dokončené 
rekultivace v okolí.  „Novou vy-
hlídku jsme na tomto místě ne-
chali ve spolupráci s  obcí vybu-
dovat zcela záměrně. Jednak na-
hrazuje vyhlídku, která byla ješ-
tě donedávna umístěna u silnice 
mezi Bylany a Komořany. Silni-
ce ale byla s ohledem na pláno-
vané pokračování těžby v  lomu 
Vršany uzavřena a veřejnosti je 
tak už nyní nepřístupná i vyhlíd-

ka. Chtěli jsme ji proto nahradit 
a vybrali jsme místo, kam míří 
řada turistů, tedy hned vedle roz-
hledny Maják ve Strupčicích, ku-
dy vede i oblíbená cyklostezka do 
nedaleké Vrskmaně,“ vysvětlila 

mluvčí skupiny Gabriela Sárič-
ková Benešová.

Z vyhlídky je hezký výhled do 
aktivní části lomu Vršany, záro-
veň si tu lidé mohou prohléd-
nout i  místa, kde již těžba skon-

čila a nahradily ji rekultivace. 
Zajímavé je určitě srovnání pro-
bíhajících rekultivací a již zre-
kultivovaných míst v okolí, kde 
by už jen málokdo poznal, že se 
tu v minulosti těžilo uhlí.    (ink)

Na lom Vršany je nejlepší výhled ze Strupčic

Nová vyhlídka je doplněna informační tabulí s informacemi o lomu Vršany, novými informacemi byly doplně-
ny i tabule vedle rozhledny, kde návštěvníci najdou například zajímavosti o flóře a fauně, která se v okolí Vr-
šan vyskytuje.

Barevné léto 2021
Malíři vystavili díla

MOST - Oficiální výstavou vyvrcholilo malířské sympozium na Be-
nediktu. Na vernisáži, během níž byl umožněn volný prodej děl za 
autorské ceny, nechyběli ani zástupci sponzorů kulturní akce. 

Na mosteckém Benediktu vždy v létě po celý týden pracuje na vý-
tvarných dílech několik pozvaných malířů. Veřejnost může neome-
zeně navštívit jejich společný ateliér a pozorovat malíře při práci. Ka-
ždý návštěvník má tak možnost spatřit samotný proces vzniku vý-
tvarných děl a navázat kontakt s přítomnými umělci. Sympozium se 
zakončuje společnou prodejní výstavou vzniklých děl. Malířské sym-
pozium na Benediktu se konalo již po třinácté. Tradičním partnerem 
akce je Sev.en Energy, která umělce při jejich tvorbě  podporuje ka-
ždé léto. Letos si Mostečané  užili v sedmi dnech malířskou tvorbu  
devíti místních umělců v rámci Barevného léta 2021.         

 (nov)

Na snímku mluvčí společnosti 
Sev.en Energy Gabriela Sáričková 

Benešová s organizátorem akce 
Janem Čepelákem.
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P orušené paragrafy
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PORADNA PRO 
RODINU, MANŽELSTVÍ 
A MEZILIDSKÉ VZTAHY

Poskytnutí pomoci osobám, které se ocitly 
v nepříznivé životní situaci – partnerské, rodinné, 
osobní nebo sociální, kterou nedokáží bez vnější 
pomoci překonat.
Služba je poskytována všem osobám, které se 
na poradnu obrátí, bez rozdílu adresy bydliště.
 
Cílová skupina:
oběti domácího násilí, oběti trestné činnosti
osoby ohrožené závislostí nebo závislé na 
návykových látkách
osoby, které vedou rizikový způsob života nebo jsou 
tímto způsobem života ohroženy
pachatelé trestné činnosti
rodiny s dětmi, senioři.

Provozní doba:
pondělí, úterý, čtvrtek
08:00 – 19:00 hodin

středa, pátek
08:00 – 13:00 hodin

Městská správa sociálních služeb v Mostě
příspěvková organizace

Poradna pro rodinu, manželství a mezilidské vztahy
Komořanská 818, 434 01 Most

+420 478 618 561, +420 725 511 298  
www.msss-most.cz

VODA
PLYN
TOPENÍ
ELEKTRIKA
OTEVÍRÁNÍ
DVEŘÍ

800 136 018bezplatná 
linka

Pionýrů 1501, Most
tel.: 417 639 296

HAVARIJNÍ SLUŽBA

(pro SBD Krušnohor od 15 hod.)

servis a montáž výtahů

DERATIZACE
DEZINSEKCE
DEZINFEKCE
+420 775 287 061
+420 777 287 069
deratizace@zdenek-bilek.cz

Ročně na jednotce intenziv-
ní a resuscitační péče pro kojen-
ce a větší děti v Mostě hospitali-
zují okolo čtyř set  dětí. Většina 
z nich má jako doprovod rodi-
če, zpravidla matku. Ne vždy ale 
dovolují prostory na JIRP uby-
tování rodičů na pokoji s dítě-

tem. Z toho důvodu je na dět-
ském oddělení zřízen i pokoj 
pro doprovodné osoby. Jeho vy-
bavení již ale bylo zastaralé, ne-
utěšené a neútulné. S jeho obno-
vou pomohl nadační fond FAnn 
parfumerie z Brna.

 (nov)

Mostecká nemocnice má nové zázemí pro děti s rodiči
MOST/ÚSTECKÝ KRAJ  - Nadační fond „FAnn dětem“ známé par-
fumerie FAnn pomohl vybavit novým nábytkem pokoj matek dětí 
hospitalizovaných na jednotce intenzivní a resuscitační péče v Mos-
tě. Informovala o tom Krajská zdravotní, do jejíž správy mostecká 
nemocnice patří.

Senioři, pozor na 
falešnou pomoc!

MOST – Nepoctivé jedná-
ní má na svědomí 24letá že-
na z  Mostu. „Obviněná se sta-
rala o starší ženu, které nakupo-
vala. Při této výpomoci však mě-
la bez souhlasu poškozené vybrat 
s její platební kartou peníze, které 
si ponechala. Kartu jí poškozená 
svěřila k výběru peněz na náku-
py,“ informovala policejní mluv-
čí Ludmila Světláková. Moste-
čanka tak měla při „bohulibé“ 
činnosti ženu připravit v prů-
běhu několika měsíců o 220 tis. 
Kč. Z peněz údajně uhradila své 
půjčky a něco dala svému příte-
li. Hrozí jí až pět let odnětí svo-
body.

Zlato servala 
důchodkyni z prstů
MOST – Drzost a hyenismus 

některých zlodějů nezná mezí. 
Z krádeže a porušování domov-
ní svobody obvinila mostec-

ká policie 19letou ženu z Mos-
tu. Měla důchodkyni v jejím by-
tě odcizit tři zlaté prsteny. „Ob-
viněná k poškozené chodila na 
návštěvu. V jednom případě však 
do bytu vstoupila přes výslovný 
nesouhlas majitelky bytu a tam 
jí z prstů ruky měla sundat prste-
ny, které následně zastavila v za-
stavárně. Poškozená vyčíslila ško-
du na 8 300 korun,“ popsala po-
licejní mluvčí Ludmila Světláko-
vá. Všechny tři prsteny seniorka 
získala zpět. Jeden v zastavárně 
vykoupila příbuzná poškozené, 
zbývající dva zajistili v zastavár-
ně policisté. Obviněná je stíhána 
na svobodě a  hrozí jí až dvou-
letý trest. 

Vzorní cyklisté
MOST – Na silnicích mos-

teckého okresu proběhla do-
pravní akce. Policisté se zamě-
řili mimo řidičů i na cyklisty.  
Během akce policisté  zkontro-
lovali 16 vozidel a odhalili 4 do-
pravní přestupky. Za tři  z nich 

uložili pokuty ve výši 1 600 ko-
run. U dvou aut byl zjištěn ne-
vyhovující technický stav. Jeden 
řidič hlídce nepředložil řidičský 
průkaz. U kontrolovaných osmi 
cyklistů policisté nezjistili žádné 
porušení.     

Karambol  
s cyklistou

MOST – Dopravní policis-
té vyjížděli  k  dopravní neho-

dě, která se stala před víkendem 
v  Litvínově. Řidička osobního 
vozidla se po odbočování na uli-
ci PKH střetla s  cyklistou, kte-
rý jel po hlavní komunikaci na 
závodním kole. Cyklista utrpěl 
lehké zranění, se kterým byl pře-
vezen do nemocnice. Alkohol 
u účastníků kolize nebyl zjištěn. 
Škodu policisté odhadli na 105 
tis. Kč. Okolnosti nehody a mí-
ra zavinění je předmětem šetře-
ní dopravní policie.               (sol)

„Zapojení mobilních očkova-
cí týmů, jaké má čtyři i Krajská 
zdravotní, je strategií, kterou chce-
me rozvíjet. Nyní už se nepohybu-
jeme v  rámci registračního systé-
mu očkování proti covid-19 v řá-
dech desítek tisíc nových registra-
cí. Jde nám o každého jednotlivce, 
každý naočkovaný je pro nás cen-
ný. Proto jsou mobilní týmy řeše-
ním ať už pro očkování ve vylou-
čených lokalitách, nebo když to 
mají lidé na očkování daleko, pří-
padně se nezaregistrovali z  růz-
ných jiných důvodů. V  České re-
publice je momentálně aktivních 
24 mobilních očkovacích týmů,“ 
uvedl ministr Adam Vojtěch.

Do očkovacího stanu moh-
li lidé přijít v  Litvínově – Ja-

nově před hlavní vchod zdej-
ší základní školy. Očkování mě-
ly možnost podstoupit za pří-
tomnosti pediatra i děti starší 
12 let. Další mobilní tým Kraj-
ské zdravotní očkoval zájem-
ce starší 16 let v Děčíně - Bole-
ticích nad Labem. Mobilní oč-
kovací tým Krajské zdravotní 
se základnou v Masarykově ne-
mocnici v Ústí nad Labem vyjel 
už dvakrát do vyloučené lokali-
ty sídliště Mojžíř v ústeckém ob-
vodu Neštěmice a mobilní oč-
kovací tým mostecké nemocni-
ce rovněž dvakrát, a to na sídliš-
tě Chanov u Mostu. Celkem při 
dosavadních čtyřech výjezdech 
jednodávkovou vakcínu přijalo 
275 osob.                               (nov)

 

Mobilní tým přivezl „očkovací stan“ do Janova
Přišel se podíval ministr zdravotnictví Adam Vojtěch

ÚSTECKÝ KRAJ/LITVíNOV - Mobilní očkovací tým Krajské zdravot-
ní, který zajišťuje Nemocnice Most, tento týden vyjel do vylouče-
né lokality v  Litvínově – Janově. Jednodávkovou vakcínu Janssen 
proti nemoci covid-19 zde nabídl zájemcům bez předchozí registra-
ce. Stan mobilního očkovacího týmu po poledni navštívil i ministr 
zdravotnictví Adam Vojtěch v doprovodu hejtmana Ústeckého kra-
je  Jana Schillera a generálního ředitele Krajské zdravotní Petra Ma-
lého. Osobně se přesvědčil, jak očkování ve vyloučených lokalitách 
Ústeckého kraje probíhá. 

Ministr zdravotnictví se přijel podívat  
na očkování ve vyloučených lokalitách.
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(údaje dle WLTP).

Vždy středem pozornosti.

Nový Hyundai  
TUCSON N Line.

Autosalon Most s. r. o.
Nad Koridorem 776, Mosts
Číslo: 775 424 040
www.automost.hyundai.cz

Na první ani na druhé výbě-
rové řízení na zhotovitele ne-
reagovala žádná firma, a tepr-
ve při třetím opakování se našli 
tři zájemci. Nyní už má město 
o zhotoviteli jasno a může se za-
čít. O dodavateli rozhodli rad-
ní na posledním jednání. „Slíbi-
li jsme dětem z Meziboří, že už 
v září se po novém hřišti proje-
dou. Dvakrát jsme ale vyhlási-
li výběrové řízení a nikdo se ne-
přihlásil. Teprve na třetí výzvu 
zareagovaly tři firmy, ze kterých 
jsme mohli jednu vybrat. Ter-
mín dokončení se tak prodlouží 
o dva měsíce, za což se všem vel-
mi omlouváme,“ uvedl starosta 
města Petr Červenka. 

Na akci, která vyjde na ví-
ce než dva milióny korun, zís-
kalo město dotaci. Součástí ak-
ce je oprava stávajících manti-
nelů hřiště a rozdělení hřiště na 
dvě části. Na jedné části zůsta-
ne hrací plocha a doplní se no-
vé branky. Na druhé město vy-
buduje malý skatepark. „Ska-
tepark bude na tomto místě ide-
álním řešením. 

(ink)

Skateparku se mezibořské  
děti dočkají ještě letos

MEZIBOŘí – Ještě letos by měl 
být hotový skatepark z části ho-
kejbalového hřiště v  areálu let-
ních sportů v Meziboří. Původní 
plán dokončit rekonstrukci hřiš-
tě na konci prázdnin nevyšel. 

„Mladí lidé z Meziboří už po takové atrakci dlouho volali. Chtěli jsme jim vyhovět,“ říká starosta Meziboří Petr 
Červenka. 

Motýlí louku získalo Mezi-
boří jako dar od skupiny Sev.en 
Energy. „Naším záměrem by-
lo dostat do města biotop, kde by 
našel domov především hmyz. 

Do plného květu se louka dosta-
ne až příští sezónu. Letos motý-
ly přiláká alespoň deset motý-
lích keřů, které jsou kolem louky 
osázeny,“ uvedla mluvčí Vršan-

ské uhelné Eva Maříková. Zatím 
louka nekvete a větší prostor tu 
mají nekvetoucí zelené rostliny. 
„Čelíme otázkám, zda na louce 
není více plevele než kvetoucích 
rostlin. Ale přesně o tom přiro-
zená motýlí louka je. Jednotlivé 
druhy si tu teprve musí vybojo-
vat svůj prostor a nějakou dobu 
jim to trvá. Samozřejmě by bylo 
jednodušší vysázet velký záhon 

drobných trvalek, které jen před-
stírají, že jsou motýlí loukou. To 
ale nebyl náš úmysl. Na pohled 
je takový záhon efektnější hned 
první rok, ale s udržitelností kve-
toucí louky nemá nic společného. 
Než vyroste motýlí louka, tak to 
zkrátka chvíli trvá a chce to trpě-
livost,“ konstatoval ředitel spo-
lečnosti Rekultivace, která za re-
alizaci zodpovídá.                (ink)

Nově vysazená louka  
v Meziboří pokvete až příští rok

MEZIBOŘí – V Meziboří letos přibyla květinová louka. Ta ale zatím 
nekvete. Vysazené jsou tu totiž původní divoké rostliny, které se na 
motýlích loukách přirozeně vyskytují. Louka tak sice není pestrá 
a barevná, jako je k vidění v jiných městech, ale původní druhy kve-
toucích rostlin do horského města více patří.

Den pro děti
ve slunečném stylu

ÚSTECKÝ KRAJ - Na konci srpna se na Zahradě Čech opět uskuteční 
oblíbená oslava závěru prázdnin - DEN PRO DěTI  aneb Konec léta 
v rozmarném a slunečném stylu. 

Na sobotu 28. srpna od 10 do 20 hodin je připraven den plný zába-
vy pro celou rodinu. Bohatý program zpestří Slunečné léto s Asomb-
roso by Osmany Laffita, Spanilá jízda Veterán klubu Velemín a chy-
bět nebude ani Family food festival Litoměřice.                            (nov)

STRABAG Rail  
MILADATLON 2021

JEZERO MILADA - Závod STRABAG Rail MILADATLON 2021 je terén-
ní triatlon a kvadriatlon, který vypukne na jezeře Milada 21. 8. Mot-
to „To dáš!“ platí, protože tu svoji distanci si vybere každý.

Nevěříte si, že na to máte? Máte zábrany prubnout svůj první te-
rénní triatlon nebo kvadriatlon před zraky ostatních podle vás na-
šláplých sporťáků? Pak hoďte předsudky a případný stud za hlavu 
a přijďte si užít pohyb a možná i poprvé v životě vyzkoušet krásný 
a opojný sport, terénní triatlon nebo kvadriatlon.

Nezapomeňte na dítka a skoro dospěláky, ti mají také svoje kate-
gorie. Malí závoďáci mají povolený doprovod na všech distancích 
závodu a v plavecké části mohou použít plavecké pomůcky. Závodů 
se mohou zúčastnit sluchově, zrakově a tělesně handicapovaní spor-
ťáci i s případným doprovodem na všech tratích. Pokud se „necítí-
te“ na absolvování celého závodu, neváhejte oslovit členy Vaší rodi-
ny, přátele, kamarády, a postavte štafetový tým. Výsledky dosažené 
v kategorii závodů STRABAG Rail MILADATLON LONG a věko-
vé kategorii 16–17 let kategorie závodu STRABAG Rail MILADAT-
LON MIDDLE budou započítány do celkového hodnocení TCA | 
TRI CUP ADVENTURE.                                                               (nov)

Chtěli bychom tímto velmi poděkovat Měst-
ské policii v Litvínově, jmenovitě panu Urbano-
vi, za rychlou a profesionální pomoc při odchy-
tu našeho ztraceného papouška Huga. Díky vší-
mavosti paní z Lomu, která papouška zahlédla 
a zavolala strážníkům, se ho podařilo včas chy-
tit a zachránit mu tak život. Udělali radost ne-
jen nám, ale hlavně dětem!  

Za člena rodiny Huga děkují Bauerovi
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Seznam distribučních 
míst týdeníku Homér

Most
Fotoateliér Žihla, Magistrát 

města Mostu, čerpací stanice GO, 
SBD Krušnohor, knihovna, Italská 
cukrárna, Hotel Cascade, kavárna 
Taboo, Autodrom Most, divadlo, 
Archa Most, autobusy Kavka, hos-
pic, HSRM, fotbalový stadion Most, 
Hipodrom Most, dopravní pod-
nik, Bilbo, Astra, vlakové nádraží, 
Aquadrom, Central Most

Litvínov a okolí
Schola Humanitas, Městský 

úřad Litvínov, OMW, Fitness Flo-
ra, čerpací stanice GO, Unipet-
rol, KSK Komořany, United Ener-
gy,  a.  s., Městský úřad Meziboří, 
Domov důchodců Meziboří, Cita-
dela, Resort Loučky, Spolužití, Ten-
ba, knihovna, zimní stadion, Pod-
krušnohorská poliklinika, plavecký 
bazén, hospoda Černice, zdravot-
ní středisko Horní Jiřetín, Městský 
úřad Horní Jiřetín

Ostatní města a obce
Líšnice, Polerady, Havraň, Vrsk-

maň, Bílina, Malé Březno, Strupči-
ce, Teplice, Jirkov, Chomutov
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Česká inspekce ži-
votního prostředí, 
Oblastní inspekto-
rát Ústí nad Labem, 
provedla  neohláše-
nou kontrolu Sklád-
kového komplexu 
CELIO zaměřenou 
na provoz skládky 
nebezpečných odpa-
dů. Na skládce ob-
jevila  sudy se stopami úniku 
tmavě zbarvených viskózních 
kapalin. Z výsledků kontro-
ly lze podle inspekce usuzovat, 
že provozovatel sudy umisťo-
val v několika řadách a zároveň 
vrstvách na sobě. V odebraných 
vzorcích se potvrdila vysoká 
koncentrace styrenu. 

Uvedený stav podle inspekto-
rů představuje závažné poruše-
ní provozního řádu skládky ne-
bezpečného odpadu a nebezpe-
čí závažného dopadu na životní 
prostředí a zdraví obyvatel. Čes-
ká inspekce životního prostředí 
proto vydala rozhodnutí o ome-
zení provozu skládky nebezpeč-
ného odpadu a nařídila nezbyt-

ná opatření k za-
jištění bezpečnosti 
provozu a omeze-
ní příjmu odpa-
du do zařízení.  Po-
té, co  inspekce ná-
lez oznámila, svolal 
hejtman  Bezpeč-
nostní radu Ústec-
kého kraje.  „Jsem 
v šoku, že si společ-

nost, která se zavázala k likvi-
daci ekologické zátěže z minu-
lých let, dovolí vytvořit další ta-
kovou zátěž pro životní prostře-
dí, a dokonce svým chováním 
může ohrozit životy lidí, kteří 
by v případě požáru na sklád-
ce, která mimochodem zahoří-
vá až podezřele často, zasahovali 
a nevěděli, jaké skryté nebezpečí 
na ně pod povrchem číhá,“ sdě-
lil k tomuto tématu hejtman Jan 
Schiller.

Krajský úřad Ústeckého kra-
je provozovateli skládky určil 
opatření ke snížení rizika vzni-
ku požáru na skládce komunál-
ního odpadu, která je umístěna 
v těsné blízkosti skládky nebez-

pečného odpadu v areálu sklád-
ky Celio. Opatření spočívá ze-
jména v omezení aktivní plochy 
skládky komunálního odpa-
du na nezbytné minimum. Dá-
le krajský úřad zahájí s provo-

zovatelem Celia řízení o opat-
ření k nápravě. To znamená, že 
provozovatel musí odstranit ne-
legálně uložený odpad ze sklád-
ky a zneškodnit ho v souladu 
s právními předpisy.          (nov)

Inspekce našla na Celiu  
nelegálně uložený odpad

Hejtman Jan Schiller: „Jsem v šoku!“
ÚSTECKÝ KRAJ -  Na skládce Celio našla Česká inspekce životního 
prostředí při nahlášené kontrole sudy se stopami úniku látek s vyso-
kou koncentrací styrenu. Hejtman Ústeckého kraje Jan Schiller svo-
lal mimořádnou Bezpečnostní radu Ústeckého kraje, aby se situací 
ve Skládkovém komplexu CELIO okamžitě zabývala. 

 „Jsem v šoku, že si společnost, která mimochodem zahořívá až pode-
zřele často, dovolí svým chováním může ohrozit životy lidí, kteří by 
v případě požáru na skládce zasahovali  a nevěděli, jaké skryté nebez-
pečí na ně pod povrchem číhá.“ (hejtman Jan Schiller)

„Ivan Bartoš tak pouze uka-
zuje, že poměry v  našem kraji 
vůbec nezná a nerozumí problé-
mům a specifikům tohoto regio-
nu. Že si předseda Pirátů za svůj 
volební kraj vybral právě Ústec-
ký kraj lze považovat spíše za dí-
lo politického marketingu, než-
li za skutečný zájem o problé-
my našeho kraje. A jeho dnešní  
výroky to pouze potvrzují. Ivan 
Bartoš se zařadil do dlouhé řa-
dy politiků, kteří na náš kraj po-
hlížejí z pohodlí Prahy a nemají 
nejmenší ponětí o životě našich 
lidí,“ píše v otevřeném dopise  
lídr kandidátky ČSSD v Ústec-
kém kraji Zdeněk Matouš.

„Není to chudoba, která je 
naším problémem, je to obchod 
s  chudobou, který způsobil, že 

se v našem kraji potýkáme pře-
devším s  problémy spojenými 
se sociálně vyloučenými lokali-
tami. Patří sem zvýšená krimi-
nalita, nepořádek, nerespekto-
vání zákonů a nevymahatelnost 
práva. Celá republika do našeho 
kraje postupně sestěhovala ne-
přizpůsobivé občany a nyní nás 
politici přirovnávají k  Rumun-
sku? To považujeme za vrchol 
pokrytectví!?“ pokračuje soci-
ální demokrat Zděněk Matouš. 
„Už jsme si zvykli na různé poli-
tické potentáty, kteří vždy přije-
dou, zděsí se, slíbí problém vyře-
šit a odjedou. Tím to také obvyk-
le končí. Jenže to není Rumun-
sko, ale Kocourkov,“ píše dále 
v dopise.

 (nov)

„Ústecký kraj není žádné Rumunsko!“
ČSSD se ohrazuje proti výroku Pirátů

ÚSTECKÝ KRAJ - Kandidáti do Poslanecké sněmovny za ČSSD v Ús-
teckém kraji se ohradili proti výroku předsedy Pirátské strany Ivana 
Bartoše, že „Ústecký kraj je synonymem chudoby a zaostává za Ru-
munskem“. 

Čtrnáct výrobků 
s výjimečnou kvali-
tou a chuťovými vlast-
nostmi z Ústecké-
ho kraje se může pyš-
nit prestižní znač-
kou „Potravina z kraje 
Přemysla Oráče“. O tuto značku 
se letos ucházelo rekordních 52 
výrobců s 221 výrobky. Mimo-
řádné ocenění za nadprůměrné 
vlastnosti - chuť, vůni, vzhled 
a čerstvost - bylo uděleno za 
březenskou Kolekci zmrzlin (jo-
gurtová, medová s vlašskými 
ořechy a bezová), které odbor-
nou komisi velmi zaujaly.

k udělení znač-
ky „Potravina 
z kraje Přemys-
la Oráče“ byly te-
dy v letošním roce 
navrženy tyto vý-
robky:

Masné výrobky tepelně 
opracované I. – Hrobský salám 
– Pepř (Bohumil Holý, Hrob)

Masné výrobky tepelně 
opracované II. – Bůčková paš-
tika s chilli (Delius, s. r. o.)

Masné výrobky trvanli-
vé  – Pršuto divočák karé (Bil-
bo Most)

Sýry včetně tvarohu  – Tva-
rohová pomazánka s česnekem 
(Martin Honza, Růžová)

Mléčné výrobky ostatní  – 
Kozí mléko (Jakub Laušman, 
Držovice)

Pekařské výrobky I. –  Kvás-
kové krekry (Cizrnka, Děčín)

Pekařské výrobky II.  – Po-
videlník od Švestkové dráhy 
s medem (Karla Ščepková, Bě-
lušice)

Cukrářské výrobky včetně 
cukrovinek  – Lámanka hoř-
ká – čokoláda (JORDAN & TI-
MAEUS s. r. o., Děčín)

Alkoholické nápoje včetně 
vína  – Monopol Ale (Pivovar 
Monopol, Teplice)

Nealkoholické nápoje – Mošt 
jablko čiré (Moštárna Louny In, 
s. r. o.)

Ovoce a zelenina v čerstvém 
stavu  – „Naše rajče“ Rajčát-
ka koktejlová – odrůda Saluozo 
(Farma Tušimice s. r. o.)

Ovoce a zelenina ve zpra-
covaném stavu  – Cibulová po-
choutka (Petr Psota, Kytlice)

Lahůdkářské výrobky a bale-
ná hotová jídla – Guláš z divočá-
ka (Nature Bohemica II., s. r. o.)

Ostatní  – Hořčice kremžská 
(SENF, spol. s. r. o., Břvany), 

Mimořádné ocenění  – Ko-
lekce zmrzlin (jogurtová, me-
dová s vlašskými ořechy a bezo-
vá), (Denisa Budáková, Břez-
no).                                       (nov)

Prestižní značku dostalo čtrnáct potravin
ÚSTECKÝ KRAJ - Ústecký kraj zná nové nositele krajské prestižní 
značky „Potravina z kraje Přemysla Oráče“. 
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Do konce prázdnin zbývá ještě několik posledních dnů a si-
tuace s covidovými opatřeními v zahraničí se nijak nelepší. 
Zdá se, že je pobyt u moře v řadě zemí čím dál složitější. Co 
ale neztratilo své kouzlo, je kempování. Poznáte krásy Čes-
ké republiky, neutratíte majlant a v případě krize jen sednete 
do auta a dojedete domů bez nutných příjezdových formulá-
řů, karantén strávených v cizí zemi a dalších letošních letních 
„vychytávek“. kempování je prostě v kurzu a výběr kempů je 
i v krušných horách a okolí. Nejvíce o tom ví ředitelka Desti-
nační agentury krušné hory Petra Fryčková.

Kempování má mnoho lidí spojeno s levnou dovolenou bez 
nároku na pohodlí. Jak jsou na tom autokempy v Krušných ho-
rách?

Kempování už dávno není jen pro silné povahy, jako tomu by-
lo kdysi. Autokempy nabízí většinou vybavení na velmi vyso-
ké úrovni. Standardem jsou přípojky pro karavany, občerstvení, 
sociální vybavení většinou se sprchou. Bonusem navíc pak bývá 
možnost přírodního koupaliště, sportoviště, informační centrum. 

Karavany se staly velmi oblíbeným způsobem trávení do-
volené. Půjčovny jsou zcela vybrané a kdo karavan nemá, na 
vlastní si musí počkat i několik měsíců. Kdo ho ale má, zají-
má se především o místa s přípojkami pro karavany. Je jich 
v Krušných horách dostatek?

Současný zájem turistů o kempování s  karavanem je tak 
enormní, že Ústecký kraj připravil podporu vybudování dalších 
přípojek ve formě dotací. Někteří majitelé kempů a sportovních 
areálů pochopili včas, co je současným trendem, a tak přípojky 
rostou jako houby po dešti. Nově například mají přibýt přímo 
ve sportovním areálu Klíny. Některé kempy nabízí několik desí-
tek připojovacích míst, jinde jsou třeba jen tři čtyři, ale celkově 
si Krušné hory nestojí nijak špatně. 

Jak je to s kempováním mimo kempy?
Je nutné rozlišit dva pojmy, a to kempování a nocování. Jest-

liže někde v přírodě přespíte jednu noc, druhý den zmizíte a ne-
zůstane po vás ani stopy, většinou je to možné. I zde však pla-
tí omezení hlavně v chráněných oblastech. Kempování, kdy si 
postavíte stan, rozděláte oheň a na místě chcete strávit něko-
lik dnů, je možné pouze v kempu. Na divoko v horách je tento 
způsob trávení dovolené většinou zakázaný, možný jen se sou-
hlasem majitele pozemku.  Kapitolou hodnou zvláštního zře-
tele je rozdělávání ohně při kempování. Řídí se jasnými pravi-
dly. V kempu je pro oheň většinou připravené místo. Pokud ne, 
dbejte na to, že například oheň je možné rozdělávat až pade-
sát metrů od lesa. Zároveň byste si na podpal neměli brát větve 
a klestí větší tloušťky jak sedm centimetrů. Pokud jde o chráně-
né nebo soukromé území, oheň nemůžete rozdělat vůbec.

Co ke kempování ještě dodat, snad jen, kam si v Krušných 
horách vyjít na výlet. Taková rada by vydala na knihu. Krušné 
hory a okolí jsou fantastické právě na výlety, a to v každém roč-
ním období. Kempování je navíc vhodné i pro motorkáře. Pro 
ně máme průvodce po cestách Hornickou krajinou Krušnoho-
ří, kterou snadno obhlédnou i ze sedla svého stroje. Všem ostat-
ním doporučuji předem si prohlédnout webové stránky desti-
nační agentury nebo přímo informačních center v místech, kde 
kempují. Doporučení na nich najdou přehršle. 

 

Pravidla kemPování na divoko
 �Nikdy po sobě nenechávejte žádný odpad.
 �Nikdy nehlučte – rušíte tím ostatní a narušujete noč-
ní klid v přírodě, navíc na sebe upozorňujete.

 �Parkujte s rozumem – pokud někde zastavujete, 
vždy se přesvědčte, že nebráníte vjezdu a výjezdu ji-
ných aut či obslužné techniky.

 �Pokud již potřebujete dobít baterie, dělejte to vždy 
přes den (elektrocentrála, nastartování motoru).

 �Když už budete používat elektrocentrálu, ujistěte se, 
že tím nebudete NIKOHO rušit. Jste-li na místě, kde 
by toto riziko hrozilo – elektrocentrálu NEZAPÍNEJTE 
a jeďte raději jinam.

 �Chovejte se slušně a pamatujte, že místo, na kterém 
stojíte, musí po vašem odjezdu být VE STEJNÉM 
STAVU, jako než jste ho použili!

PŘI KEMPOVáNí V OFICIáLNíCH KEMPECH 
SE ŘIďTE PROVOZNíM ŘáDEM ZAŘíZENí.

autokempy v hledáčku turistů

COUNTRY HOUSE Tisá

autokemp chabařovice

autokemp osek

eurokemp barbora

horský hotel lesná

autokemp vikletice

autokemp kamencové jezero

autokemp červený hrádek

tábořiště u včelky

autokemp prunéřov

sportcentrum klíny

autokemPy jsou v kurzu
Caravancamp COUNTRY HOUSE Tisá

Autokemp CHABAŘOVICE, www.autokemp-chabarovice.cz 

Autocamp Osek, www.autocamposek.cz 

Autokemp Kamencové jezero, www.kamencovejezero.cz 

Tábořiště u včelky, nutno objednat, www.taboristeuvcelky.cz

Sportcentrum Klíny, míst, www.kliny.cz 

Lesná v Krušných Horách, www.horskyhotellesna.cz 

Autokemp Vikletice, www.nechranice.cz

Autokemp Červený Hrádek – Jirkov,  
www.autocamp-cervenyhradek.cz

Autokemp Prunéřov, www. autokemp-prunerov.cz

Eurocamp BARBORA, www. eurocampbarbora.cz

www.branadocech.cz

Kempování je v současné době v kurzu. Pěkné kempy v 
krásném prostředí nabízejí i Krušné hory.

Kempování už dávno není pro silné povahy.


